
Rada  
Powiatu Nowosądeckiego

PROTOKÓŁ Nr 13/XIII/2012
z obrad XIII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 10 lutego 2012 r.

Ad. 1.
Sesja Rady Powiatu Nowosądeckiego rozpoczęła się o godzinie 12:00 w budynku Starostwa 

Powiatowego  w  Nowym  Sączu,  ul  Jagiellońska  33,  sala  obrad  (pokój  208),  a  zakończyła  
o godzinie 17:10.
W  sesji  uczestniczyło  27  radnych,  co stanowi  quorum,  przy  którym  Rada  może  obradować
i  podejmować  uchwały.  W  Sesji  uczestniczyli  również  zaproszeni  goście  oraz  pracownicy 
Starostwa Powiatowego (listy obecności stanowią załącznik do protokołu).

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław Basta,  dokonał  otwarcia  posiedzenia  XIII  Sesji 
Rady Powiatu Nowosądeckiego IV kadencji, po czym przywitał przybyłych radnych i gości.
Na sekretarzy obrad wyznaczeni zostali Radni: Antoni Koszyk, Franciszek Kantor.

Ad. 2.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta  zwrócił  się  do  radnych  z  zapytaniem,  
czy są uwagi lub wnioski dotyczące zmian w przesłanym wcześniej projekcie porządku obrad.

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  dodatkowego  punktu  
do  porządku  obrad  –  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  Uchwały  
Nr 131/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie Programu 
Współpracy Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2012. 

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka zgłosił  wniosek  o  wprowadzenie  dodatkowego  punktu  
do  porządku  obrad  –  apelu  Nr  1/12  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  nakładów  na 
leczenie stomatologiczne. 

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta  poddał  pod  głosowanie 
wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały  Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie 
zmiany  Uchwały  Nr  131/XI/2011  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  16  grudnia  2011  r.  
w sprawie Programu Współpracy Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na 
rok 2012.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 25
W wyniku głosowania otrzymano:
25 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta stwierdził, że projekt uchwały 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  Uchwały  Nr  131/XI/2011  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego  z  dnia  16  grudnia  2011  r.  w  sprawie  Programu  Współpracy  Powiatu 
Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2012 został wprowadzony w punkcie 29 
porządku obrad.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta  poddał  pod  głosowanie 
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wprowadzenie  do  porządku  obrad  apelu  Nr  1/12  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie 
nakładów na leczenie stomatologiczne.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta  stwierdził,  apel Nr 1/12 Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie nakładów na leczenie stomatologiczne został wprowadzony  
w punkcie 30 porządku obrad.

Dalsze punkty otrzymują nową numerację.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta  poddał  pod  głosowanie  porządek  obrad  
po wprowadzeniu zmian.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26

W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że porządek obrad został przyjęty. 

Porządek obrad:

1. Otwarcie posiedzenia.
2. Przyjęcie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.
4. Wystąpienia gości.
5. Interpelacje radnych.
6. Sprawozdanie z pracy Zarządu w okresie międzysesyjnym. 
7. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie „Programu ochrony środowiska 

dla Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012 – 2015 z perspektywą do roku 2019”.
8. Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  wspólnej  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  

dla Miasta Nowego Sącza i Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok..
9. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu 

zapobiegania przestępczości  oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli  i  porządku publicznego dla 
Miasta Nowego Sącza oraz Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012-2014”

10. Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  Współpracy  Powiatu  Nowosądeckiego  z  Organizacjami 
Pozarządowymi w 2011 roku.

11. Sprawozdanie z  wykonania  zadań  powiatu  nowosądeckiego  z  zakresu  ochrony  zabytków  
i opieki nad zabytkami za 2011 rok.

12. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przyznania dotacji celowych na 
prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach  wpisanych  do 
rejestru zabytków położonych na obszarze Powiatu Nowosądeckiego.

13. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przyjęcia  rocznych  sprawozdań  
z prac komisji Rady Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok i planów pracy komisji Rady Powiatu 
Nowosądeckiego na rok 2012. 

14. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego 
do  projektu:  „Powiat  Nowosądecki  przyjazny  pracownikom”  realizowanego  
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w ramach Programu Operacyjnego Kapitał Ludzki, Priorytet I Zatrudnienie i integracja społeczna, 
Działanie  1.3  Ogólnopolskie  programy  integracji  i  aktywności  zawodowej,  Poddziałanie  1.3.2 
Projekty na rzecz promocji równych szans kobiet i mężczyzn oraz godzenia życia zawodowego  
i rodzinnego.

15. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 r.  oraz zmian w Uchwale Budżetowej  Powiatu Nowosądeckiego  
na 2012 rok.

16. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian w wieloletniej prognozie 
finansowej Powiatu Nowosądeckiego.

17. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  likwidacji  Uzupełniającego 
Liceum Ogólnokształcącego w Złockiem..

18. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  organizacyjnych  
w Zespole Szkół w Złockiem..

19. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni 
Psychologiczno  -  Pedagogicznych,  dla  których  Powiat  Nowosądecki  jest  organem 
prowadzącym.

20. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej  w Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych im.  Władysława Stanisława Reymonta  w 
Tęgoborzy.

21. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Zawodowych im. Stanisława Staszica w Grybowie.

22. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu.

23. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jana Pawła II w Krynicy Zdroju

24. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół im. Św. Kingi w Łącku.

25. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej  w  Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych  im.  Wincentego  Witosa  
w Nawojowej.

26. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Zawodowych im. Św. Kingi w Podegrodziu.

27. Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zamiaru likwidacji szkół, które nie 
prowadzą kształcenia.

28. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  uchylenia  Uchwały  
nr 132/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie regulaminu 
określającego  tryb  postępowania  o  udzielenie  dotacji  związanych  
z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego 
zadania  oraz  Uchwały  52/IV/2100  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  
18 lutego 2011 r. w sprawie regulaminu określającego tryb postępowania o udzielenie dotacji 
związanych  z  wykonywaniem  zadań  określonych  ustawą  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  
o  działalności  pożytku publicznego i  o  wolontariacie,  sposobu ich rozliczania  oraz kontroli 
wykonywania zleconego zadania. 

29. Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmiany  Uchwały  
Nr 131/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie Programu 
Współpracy Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2012.

30. Podjęcie apelu Nr 1/12 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 10 lutego 2012 r. w sprawie nakładów 
na leczenie stomatologiczne. 

31. Sprawy bieżące i wolne wnioski. 
32. Zamknięcie obrad. 
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Ad. 3.
Przyjęcie protokołu z XII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego.
Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta poinformował radnych, iż zgodnie z § 34 ust. 4 i 5 
Statutu  Powiatu  Nowosądeckiego  protokół  z  ostatniej  sesji  Rady  Powiatu  został  wyłożony  do 
wiadomości na 7 dni przed terminem dzisiejszej sesji.  Do chwili  obecnej nie zostały zgłoszone 
poprawki ani uzupełnienia.
W związku z brakiem poprawek i uzupełnień Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta 
zaproponował przystąpienie do głosowania nad przyjęciem protokołu.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 26
W wyniku głosowania otrzymano:
26 głosów – za,
0 głosów – przeciw,
0 głosów – wstrzymujących się.

W wyniku głosowania protokół z XII Sesji Rady Powiatu Nowosądeckiego został przyjęty.

Ad. 4.
Wystąpienia gości.

Poseł  na  Sejm  Marian  Cycoń  zabierając  głos poinformował,  iż w  ostatnim  wystąpieniu  do 
Starosty Nowosądeckiego została zgłoszona prośba o podjęcie rezolucji Rady Powiatu w sprawie 
zaproszenia  i  zorganizowania  spotkania  z  udziałem  Ministra  Transportu,  Budownictwa  i 
Gospodarki  Morskiej  Sławomirem  Nowakiem  lub  z  Sekretarzem  Stanu  Tadeuszem 
Jarmoziewiczem. Spotkanie to odbyłoby się na terenie Sądecczyzny w celu omówienia problemów 
związanych  z  infrastrukturą  drogową  i  systemem  komunikacyjnym  regionu  sądeckiego 
uwzględniając najbliższe lata. Powstanie szansa na pozyskanie środków finansowych powstałych, 
jako efekt oszczędności, które będą realizowane w wyniku rozliczania zadań ujętych w zał. 1 do 
Programu budowy dróg krajowych i autostrad. Środki te mogłyby zostać przeznaczone na budowę 
mostu w Piwnicznej nad Popradem, o czym poinformował sam minister Jamroziewicz czytując jego 
wypowiedź: „Przewidywany jest do realizacji w pierwszej kolejności, jeśli będą oszczędności w 
rachunku zał. 1, a my jesteśmy z tymi realizacjami w zał. 1 a na lata 2011-2015”. Został również 
powołany Małopolski  Zespół  Parlamentarny,  w którego imieniu zostały pozyskane fundusze na 
budowę na  trzy  drogi,  tj.  budowa A4-  Wielicka,  udział  w budowie  mostu  w  Piwnicznej,  oraz 
budowa obwodnicy Skawiny. Minister zapewnił, że zostało zawarte między generalnym dyrektorem 
dróg i autostrad, który zwrócił się do generalnego dyrektora słowackiego zarządu dróg o odłożenie 
terminu ogłoszenia  przetargu  na  budowę mostu  granicznego.  W dniu  23.05.2011 roku  uzyskał 
zapewnienie,  ze  strony  słowackiej,  że  wejście  na  teren  Polski  dla  potrzeb  realizacji  mostu 
granicznego będzie  uzgodnione  w sposób najbardziej  odpowiadający obydwu stronom oraz nie 
zagrażało realizacji prac budowlanych. Sądecczyzna zabiegała o tą inwestycję. Koszty szacowane 
są w wysokości 205 mln, ze strony słowacji mają zostać  zabezpieczone środki z Unii Europejskiej 
20 mln euro.  Z tytułu oszczędności w budżecie z  Krajowego Funduszu Drogowego można się 
ubiegać  o  te  pieniądze.  Ustawa  „Projekt  obywatelski”  związany  jest  z  dochodami  jednostek 
samorządu  terytorialnego  w  zakresie  tak  zwanego  „Janosikowego”,  gdzie  kwota  wpłat 
dokonywanych przez gminy, powiaty, województwa tworzy część równoważącą z subwencji, która 
wynosi ponad 2,5 mld zł. W momencie wejścia w życie ustawy zostanie ona zmieniona na dotacje 
docelowe  przyznawane  w  drodze  konkursu.  Zwrócono  się  do  Sądeckiego  Urzędu  Pracy  i 
Powiatowego  Urzędu  Pracy,  jak  również  parlamentarzystów  województwa  małopolskiego,  aby 
podjęli działania wspierające apel Sejmiku Województwa Małopolskiego. Apel zakłada zwiększenie 
środków  finansowych  na  aktywne  formy  przeciwdziałania  bezrobociu  
w sytuacji, kiedy środki na ten cel są ograniczone.
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Senator Stanisław Kogut zabierając głos  gorąco podziękował za zaproszenie na posiedzenie Sesji 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego.  Poinformował,  iż  odbyło  się  posiedzenie  Komisji  Gospodarki 
Narodowej, w którym uczestniczył minister Jamroziewicz wraz z Dyrektorem Krajowych Dróg i 
Autostrad.  Na  spotkaniu  tym  poruszony  był  temat  budowy  przejścia  granicznego  Piwniczna- 
Mniszek.   Dyrektor  Krajowych  Dróg  i  Autostrad  zapewnił,  że  z  funduszu  europejskiego  są 
zabezpieczone pieniądze na ten cel. 
Kolejny problem, jaki został poruszony przez Senatora Stanisława Koguta to ograniczenie środków 
na aktywne zwalczanie bezrobocia w regionie. 
Senator Stanisława Kogut omówił również, problem przed jakim stają samorządy które zmuszone 
są do likwidacji małych wiejskich szkół. Senator stwierdził, że to wszystko zmierza do likwidacji 
karty nauczyciela. 

Ad. 5.
Interpelacje Radnych.
Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król-Mirek złożyła interpelację dot.:

- przygotowania dokumentacji dotyczącej przeprowadzenia prac remontowo-budowlanych 
przy ul. Pułaskiego w Krynicy-Zdroju,
- zapytania jak wyglądać będzie komunikacja mieszkańców Sądecczyzny po likwidacji 

PKS, co stanie się z budynkiem, w którym mieszczą się kasy biletowe i poczekalnia.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marek Kwiatkowski złożył interpelację dot. o rozważenia problemu 
związanego z funkcjonowaniem wodociągu Sądeckiego we władaniu Starostwa Powiatowego w Nowym 
Sączu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur złożył interpelacje dot.:
- likwidacji Sądu Rejonowego w Muszynie,
- budowy mostu na Rzece Poprad – przejście graniczne Mnisek-Piwniczna Zdrój,
- ubezpieczenia szpitali z tytułu zdarzeń medycznych.

Wiceprzewodniczący Radny Powiatu Nowosądeckiego Jan Dziedzina złożył interpelacje dot.:
- realizacji Programu Ochrony Dorzecza Górnej Wisły,
- planowanych zmian szkoleń kierowców OSP,
- niefunkcjonującego oświetlenia przy rondzie w Gołkowicach,
- podjęcia działań mających na celu ustalenie planów firmy Enion w zakresie konserwacji 

i remontów linii energetycznych,
- prośby o rozeznanie możliwości podjęcia działań niezbędnych w razie ewentualnego 

występowania zagrożenia krami lodowymi obiektów mostowych na terenie 
Sądecczyzny.

Złożone interpelacje stanowią załącznik do protokołu. 

Ad. 6.
Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  przedstawił  sprawozdanie  z  pracy  Zarządu  w  okresie 
międzysesyjnym w formie prezentacji multimedialnej, która stanowi załącznik do protokołu. 
Zarząd w okresie międzysesyjnym brał udział m.in. w:

- 3 stycznia – posiedzeniu Komisji Konkursowej do przeprowadzenia konkursu na 
stanowisko dyrektora Szpitala w Krynicy Zdroju,

- 3 stycznia – spotkaniu delegacji Serbii z Zarządem Powiatu,
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- 10 stycznia – posiedzeniu Prezydium Zarządu Powiatowego OSP,
- 11 stycznia – Walnym Zebraniu Członków Sądeckiej Organizacji Turystycznej,
- 12 stycznia – spotkaniu z Nadleśniczymi z terenu Powiatu Nowosądeckiego,
- 14 stycznia – spotkaniu opłatkowym Sołtysów Ziemi Sądeckiej,
- 16-18 stycznia – wizycie delegacji z Serbii,
- 16 stycznia – prezentacji reportażu o Sądecczyźnie przez uczniów LO w Starym Sączu,
- 18 stycznia – posiedzeniu Komisji Konkursowej na stanowisko Z-cy dyrektora ds. 

lecznictwa Sądeckiego Pogotowia,
- 20 stycznia – Konwencie Wójtów i Burmistrzów Powiatu Nowosądeckiego,
- 21 stycznia – posiedzeniu Komisji Wspólnej Bezpieczeństwa i Porządku dla miasta 

Nowego Sącza i Powiatu Nowosądeckiego,
- 22 stycznia – VIII Powiatowym Sądeckim Kolędowaniu – ogłoszeniu wyników,
- 26 stycznia – spotkaniu z przedstawicielami gmin w sprawie energii elektrycznej,
- 27 stycznia – spotkaniu opłatkowym z członkami Powiatowej Rady Kombatantów 

i Osób Represjonowanych,
- 30 stycznia – podsumowaniu działalności KM PSP w Nowym Sączu,
- 30 stycznia – XVIII Sesji Rady Miejskiej w Starym Sączu wraz ze złożeniem ślubowania 

przez Burmistrza,
- 1-4 lutego – wizycie delegacji z Serbii,
- 2 lutego – Konferencji „Przedwiośnie sadownicze” w Brzeżnej,
- 3 lutego – posiedzeniu Konwentu Starostów Województwa Małopolskiego,
- 5 lutego – Finale Ziarnka Gorczycy 2012.

Wiceprzewodniczący Rady Jan Dziedzina  zwrócił uwagę na zagrożenia zalegania dużej ilości 
lodu na rzece Dunajec. Sytuacja jest na tyle poważna, że powinno się zastosować środki ochronne 
aby rozkruszyć lód, w przeciwnym wypadku skutki mogą być poważne. 

Starosta Nowosądecki  Jan Golonka zapewnił,  że  odpowiednie  służby monitorują  sytuacje  na 
Dunajcu  i  oczywiście  w  razie  konieczności  będą  reagować.  Odnośnie  połączeń  kolejowych 
intercity Starosta poinformował, iż  są uruchamiane tylko w Tanich liniach kolejowych na okres 
świąt. Starosta mówiąc o nowym systemie komunikacji kolejowej zwrócił uwagę na duże koszty 
utrzymania przy niestety braku pasażerów. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Adam Mazur  ponowił pytanie dotyczące podatku jaki muszą 
zapłacić szpitale.

Starosta Nowosądecki Jan Golonka odpowiedział, iż to nie jest podatek tylko ubezpieczenie. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Adam  Mazur  powiadomił,  iż  ukazała  się  informacja,  że 
Wojewoda Małopolski rozpatrzy ponowne  powstanie podstacji Pogotowia w Piwnicznej Zdrój. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Ryba zwrócił się do Starosty z zapytaniem w imieniu 
mieszkańców Krynicy, którzy pytają czy był rozpatrywany konkurs na nazwę pociągu Nikifor . 
Interesuje ich przede wszystkim kto decydował o wyborze takiego imienia.  Według radnego osoba 
znająca dzieje Nikifora, może zrezygnować z przyjazdu do uzdrowiska.

Starosta Nowosądecki Jan Golonka  poinformował, iż nazwę pociągu wybrał Marszałek razem 
z dyrekcją przewozów regionalnych. Starostwo nie brało w tym żadnego udziału. 
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Radny Powiatu Nowosądeckiego Marian Ryba  odpowiedział, iż w Małopolsce mamy przecież 
wielu wspaniały ludzi. Pociąg mógł się  nazywać Jan Kiepura. 

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  odnosząc  się  do  pytania  Radnego  Adama  Mazura 
poinformował,  iż Podstacja  w  Piwnicznej  tak  samo  jak  w  przypadku  oświaty,  jest  ciągle 
reformowana. Nadal nie wiadomo jak będzie wyglądał system ratownictwa. Zostały podjęte pewne 
działania aby podstacja została uzupełniona o system łączności. W powiecie nowosądeckim są duże 
luki  w zasięgu sieci  komunikacyjnej  i  program został  na tym oparty.  Wojewoda odpowiada za 
organizację systemu ratownictwa. Po uzgodnieniu z Ministrem Zdrowia, aby erki czyli eski obecnie 
były  rozmieszczone  w  dwóch  różnych  miejscach.   W razie  wypadku  w  Piwnicznej  karetka  z 
Starego  Sącza  będzie  szybciej  niż  karetka  z  Nowego  Sącza.  W  przypadku  tych  najbardziej 
zagrażających życiu zdarzeniach to jedna karetka ze Starego Sącza jest na wyposażeniu.
 Jednak nie można mylić kontraktu na ten samochód z podstacją. W tym przypadku problemem jest 
kontrakt na stacjonowanie karetki. Ona musi stacjonować, a nie służyć do czegoś innego. 

Radny Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Świgut  zapytał  się  dyrektora  Szpitala  w Krynicy  jak 
można rozumieć zapis zawarty w ubezpieczeniu od tzw. „ pomyłek lekarskich”.
Dyrektor  Szpitala  im.  J.  Dietla  w  Krynicy  Zdroju  Sławomir  Kmak  wyjaśnił,  iż  problem 
dotyczący  ubezpieczeń  szpitala  pojawił  się  we  wrześniu.  Od  1  lipca  br.obowiązuje  ustawa  o 
działalności leczniczej, która zastąpiła uchwałę o zakładach opieki zdrowotnej. Art. 25 ustawy o 
działalności leczniczej zobowiązuje szpital do posiadania dwóch ubezpieczeń. Pierwsze to zwykłe 
majątkowe  OC,  a  drugie  to  zwykłe  ubezpieczenie  od  odpowiedzialności  cywilnej  za  szkody 
wyrządzone pacjentowi. Szpital w Krynicy dla bezpieczeństwa posiada ubezpieczenie dodatkowe 
zawarte na kwotę 1.000.200 zł.  W związku z powyższym o 100 000 zł.,  wzrosło w ciągu roku 
ubezpieczenie  majątkowe  -  OC.  Roczny  koszt  ubezpieczenia  od  zdarzeń  medycznych  również 
kształtuj się na poziomie 100 000 zł. Ubezpieczenie od zdarzeń medycznych dotyczy odszkodowań, 
które będą przekazywane przez wojewódzką komisję ds. orzekania o błędach lekarskich, oraz o 
łamaniu zasad naruszenia  intymności  pacjenta,  bądź też udzieleniu informacji  o  stanie pacjenta 
osobie  nieupoważnionej.  Z  przedstawionego  wyżej  tytułu  coraz  więcej  pojawia  się  roszczeń 
pacjentów o odszkodowania, które sięgają kwot rzędu 5 000 do 15 000. W związku z powyższym 
PZU  zwróciło  się  z  prośbą  o  poprawę  specyfikacji  przetargowej.  Szpital  został  ubezpieczony 
podstawowym ubezpieczeniem tj. od odpowiedzialności cywilnej. Na drugie ubezpieczenie został 
rozpisany  przetarg,  który  został  unieważniony.  Z  zawartych  umów  wynika,  że  szpital  może 
jednorazowo wypłacić odszkodowanie w wysokości do 100 000 zł. za błąd medyczny i do 300 000 
zł. za śmierć. W przypadku, kiedy przed Wojewódzką Komisją nie rozwiąże się problemu wypłaty 
odszkodowania to sprawa przechodzi do trybu procesowego i wówczas obowiązuje ubezpieczenie 
od  odpowiedzialności  cywilnej  za  szkody  wyrządzone  pacjentowi.  Na  razie  jest  duży  opór, 
ponieważ wszystkie Konwenty Starostów Województwa Małopolskiego występują o zmianę tego 
ubezpieczenia, na takie,  żeby miało ono formę przynajmniej dobrowolnego ubezpieczenia. Tym 
bardziej, iż konkurencji w ubezpieczeniach nie ma żadnej ani na ubezpieczeniu majątkowym OC 
ani na ubezpieczeniu od odpowiedzialności cywilnej za szkody wyrządzone pacjentowi.
Przy  ubezpieczeniu  podstawowym  ubezpieczyciel  odpowiada  przez  10  lat.  W  związku  z 
powyższym  nawet  po  9  latach  może  spotkać  się  z  wnioskiem  roszczeniowym,  o  wypłatę 
odszkodowania. W Krynicy, jeżeli odniesiemy się tylko do kontraktu o działalność leczniczą to 
383 000 zł.,  czyli 0.1. stanowi podstawowy koszt ubezpieczenia i to bez specjalistycznej opieki 
rehabilitacyjnej.  Kwota  22,5  mln.  zł.,  budżetu  szpitala  podchodzi  pod  2%  przychodu  z  tytułu 
kontraktu.  Procentowo jest  to  dużo, mimo, iż  szpital  w Krynicy jest  jednostką o sporej liczbie 
pacjentów,  lecz  w porównaniu,  kiedy Szpital  w Limanowej,  który jest  2x  większy ma stawkę, 
451 000zł., sytuacja jest dziwna. Wysokość stawki krynickiego szpitala była tłumaczona tym, iż 
szpital obsługuje sporą liczbę turystów, którzy są świadomi swoich praw, i często ubiegają się o 
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wypłatę odszkodowań. 

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jan Dziedzina zapytał, jaka jest liczba przypadków takich 
roszczeń.

Dyrektor Szpitala im. J. Dietla w Krynicy Zdroju Sławomir Kmak kolejna szczególna sytuacja 
jeżeli  chodzi o szacowanie roszczeń.  Szpital  za  ostanie  10 lat  nie  wypłacił  żadnego roszczenia 
nikomu. Szpital nie ma z tym problemu. Na razie nie wiadomo, co będzie teraz. Komisje jeszcze nie 
zaczęły funkcjonować. W skład 6 osobowych komisji orzekającej o błędach wchodziliby lekarze, 
prawnicy. PZU przyjęło, że to będzie określone,  jako tzw. „ubezpieczenia bankomatowe”, czyli 
jeżeli ktoś pójdzie do Wojewody to on będzie musiał orzekać.

Ad. 7.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie „Programu ochrony środowiska dla 
Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012 – 2015 z perspektywą do roku 2019”.

Dyrektor Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło  przedstawił  projekt 
uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  „Programu  ochrony  środowiska  dla  Powiatu 
Nowosądeckiego na lata 2012 – 2015 z perspektywą do roku 2019”.  Podstawą prawną przygotowania 
Programu  jest  art.  17  ust.1  ustawy  z  dnia  27  kwietnia  2001  roku.  Organ  wykonawczy  powiatu  
w celu realizacji  polityki ekologicznej państwa, sporządza powiatowy program ochrony środowiska, 
uwzględniając wymagania, określone w art. 14 ustawy Prawo ochrony środowiska. Materiał poddany był 
strategicznej ocenie oddziaływania na środowisko. W celu jej przeprowadzenia została przygotowana 
prognoza  oddziaływania  na  środowisko  projektu  „Programu  ochrony  środowiska  dla  Powiatu 
Nowosądeckiego na lata 2012-2015 z perspektywą do roku 2019”. Projekt Programu został pozytywnie 
zaopiniowany przez Małopolskiego Państwowego Wojewódzkiego Inspektora Sanitarnego oraz przez 
Zarząd  Województwa  Małopolskiego.  Ponadto  podano  do  publicznej  wiadomości  informację  
o opracowaniu dokumentu, wyznaczając jednocześnie 21-dniowy termin składania uwag i wniosków  
do  projektu  programu.  W terminie  tym wpłynęło  pismo przesłane  przez  Pana  Andrzeja  Zarazkę,  
z uwagami i wnioskami do projektu programu, które w większości zostały uwzględnione. Zgodnie z art. 
18 ust. 1 ustawy z dnia 27 kwietnia 2001 r. Prawo ochrony środowiska, Program ochrony środowiska 
uchwala rada powiatu. 
Kierownik  Działu  Analiz  Środowiska  w  Katowicach  Anna  Kobiela  przedstawiła  Program 
ochrony środowiska dla  Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012 – 2015 z perspektywą do roku 
2019.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Świgut zapytał  o  zapis  dotyczący  kierunku  działań  
do 2019 roku, który odnosi się do kontynuacji badań geologicznych i poszukiwania nowych złóż, 
kopalin,  zwłaszcza  surowców  mogących  stanowić  element  rozwoju  gospodarczego  powiatu. 
Prezentacja  dotyczyła  problemów  związanych  z  uzgodnieniami  do  potrzebnych  inwestycji.  
W Małopolsce  koncesje  na  poszukiwanie  gazu  łupkowego  wydaje  się  bardzo  szybko.  Zostało 
wydanych ponad 100 koncesji na tego typu inwestycje w naszym kraju, a obecnie rozpatrywane są 
koncesje  na  terenie  naszego  powiatu.  Niepokojące  jest  wykonywanie  badań  sejsmicznych, 
ponieważ koncesja odnosi się do tego typu badań. Radny powołując się na opinię wydaną przez 
prof. Szczepańskiego – szefa katedry hydrologicznej, z opinii tej w sposób jednoznaczny wynika, 
że  istnieją  obawy  na  ulotnienie  się  dwutlenku  węgla,  który  jest  pomocny  przy  tworzeniu  się 
leczniczych wód mineralnych. Radny wnioskuje, aby wprowadzić zapis do tego dokumentu, aby 
badania były prowadzone za wyjątkiem gazu łupkowego. Problem ten był poruszany w gminach 
szczególnie tych uzdrowiskowych.

Kierownik Działu Analiz Środowiska w Katowicach Anna Kobiela poinformowała, iż nie jest 
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specjalistą  w prawie  górniczym i  hutniczym.  Ponad połowa powiatu  znajduje  się   w obszarze 
Natura  2000.  Każde  działanie  związane  z  naruszeniem  środowiska  przyrodniczego  musi  być 
poparte raportem. Oddziaływanie na środowisko planowanego przedsięwzięcia,  w tym także na 
obszary Natura 2000 będzie  powodowało,  że zainteresowany inwestor  będzie  miał  trudności w 
uzyskaniu koncesji.

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło odniósł wrażenie, że nie 
został zrozumiany temat. W Programie należy określać zadania ministerstwa środowiska, czyli w 
tym przypadku pisząc o kopalinach czy złożach mamy na myśl te złoża, na które Starosta wydaje 
koncesje  tj.  żwir,  materiały  ilaste  do  wyrobu  cegły,  piaskowce.  Ma  to  
na celu poszukiwanie tych złóż w celu rozwoju naszego regionu. W  Programie z racji prawa nie 
możemy zapisać, bo byłby to zakaz dla ministra środowiska o udzielanie koncesji. Oczywiście, w 
przypadku kiedy powiat będzie  miał  jakikolwiek wpływ na ten temat,  z  pewnością stanowisko 
zostanie podjęte. Zapis ten nie dotyczy ropy naftowej, gazu ziemnego ani węgla kamiennego.

Wiceprzewodniczący Rady Powiatu Jan Dziedzina  zapytał Panią Annę Kobielę czy instytucja 
przez  nią  reprezentowana  w  jakiś  sposób  przy  opracowaniu  odniosła  się  do  zamierzeń,  które 
miałyby znaleźć się w planie ochrony dorzecza górnej Wisły. Na dzień dzisiejszy nie ma zapisów w 
obszarze dot. ochrony wód nazwy, kierunki działania na 2019 roku. Odnośnie małej retencji może 
powinno się ją wpisać. Chodzi o małe zbiorniki retencyjne, które byłyby w pewnej porze roku 
opóźniały wezbranie wód, a w innej porze roku stanowiły zasób wody.

Kierownik  Działu  Analiz  Środowiska  w  Katowicach  Anna  Kobiela poinformowała,  
iż w  sprawie  poruszanej  przez  Wiceprzewodniczącego  Rady  wystosowano  zapytanie  do 
Wojewódzkiego Zarządu Melioracji Urządzeń Wodnych o  planowanie inwestycji. Takie inwestycje 
znalazły się w planie powiatowym i jest to umieszczone w tabelach inwestycyjnych. W przypadku 
Dorzecza Górnej Wisły, to firma korzystała jedynie z kierunków działań i planów strategicznych, 
które są zawarte w tym planie.   Same inwestycje przyszłych w planie  inwestycyjnych ochrony 
górnej Wisły nie zostały wpisane.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Antoni  Poręba  dopatruje  się  nieścisłości  w  wypowiedzi 
dyrektora Jana Opiło. Ponieważ Dyrektor stwierdził,  że starostwo nie może ingerować w plany 
ministerstwa,  natomiast  w  Programie  ingerujemy  w  plan  ministerstwa.  Minister  Finasów
w  układzie  środków  unijnych  zapisuje  pewne  środki,  które  są  na  papierze,  wiedząc  jaka  jest 
sytuacja  w tej  chwili,  a  jednak w Programie  uściślamy,  że  te  środki  będą  unijne  tam do tego 
przeznaczone. W związku z powyższym radny zapytał dyrektora Jana Opiło czy ma pan pewność, 
że te środki będą.

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło odpowiedział, iż nie ma 
takiej pewności. W tym Programie są wskazane źródła finansowania w oparciu o te kryteria, które 
na dzień dzisiejszy obowiązują. Narodowy Fundusz i Wojewódki Fundusz Ochrony Środowiska 
zakładają, że podstawowym źródłem finansowania zadań na terenie gmin są budżety gmin. Powiat 
wskazuje potencjalne źródła finansowania bez żadnej pewności. Jesteśmy dopiero przed podjęciem 
decyzji co do nowego okresu finansowania dlatego operowanie jakimikolwiek konkretnymi cyframi 
byłoby w pewnym sensie  szaleństwem. Powiat  dużą uwagę przywiązuje do tytułów wspólnych 
malutkich inwestycji. Mamy na myśli małą retencję, która jest różnie pojmowana. Jedni za małą 
retencję uważają zbiornik w Grodnej, który jest dość potężnym zbiornikiem, po drugiej stronie za 
małą retencję uważa się bardzo malutkie oczka wodne, które leśnicy budują w lasach. Problem ten 
został w Programie uwzględniony. Jest to sposób zatrzymania występowania powodzi, albo susz. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba nadmienił, iż Program ten jest traktowany trochę 
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mniej poważnie niż Natura 2000, bo Natura 2000 obliguje dosyć mocno. Mówiąc o Programie  nie 
można wpisać opinii powiatu dot. gazu łupkowego. 

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło  poinformował,  
iż Program co dwa lata podlega ocenie. Raporty są przedkładane Radzie Powiatu i to ona zdecyduje 
o co go uzupełnić lub jakie kierunki zmienić. Ustawodawca postanowił o takim sposobie realizacji 
ekologicznej polityki państwa. To nie jest  w kompetencji Rady ani Starosty. Dzisiejsze wnioski 
powinny być przedstawione na warsztatach, które odbywały się w trakcie konsultacji społecznych. 
Powiat  uzyskał  opinie  do  konkretnego  projektu  w  wszystkich  organach,  w  których  byliśmy 
związani uzyskać. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Świgut  określił  Program  „jako  zbiór  danych 
statystycznych z poszczególnych gmin”. Brakuje w tym Programie działań inicjujących albo wręcz 
złożenia wniosku, który zawierałby zapis, że nasze zasoby powietrza, gleby wody były chronione. 
Istnieją duże programy kanalizacyjne, jednak nie obejmują one wszystkich mieszkańców gmin i 
miast. Powinno się stworzyć i skoordynować między gminami program osiedlowych oczyszczalni 
ścieków. Dla przykładu można skoordynować program korzystania z źródeł energii odnawialnej. 
Według  Radnego  brakuje  działań  inicjujących.  Na  dzień  dzisiejszy  z  naszych  programów 
ochronnych, które są realizowane to usuwanie  azbestu, reszta są to działania kontrolne. Radny 
zaznacza, że prawo ogranicza, ale jednocześnie nie zabrania inicjowania.

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło poinformował,  
iż Ustawa o utrzymaniu czystości i porządku, oraz zaopatrzenie w wodę zobowiązuje do działania 
gminy. Rolą gminy jest inicjowanie, natomiast rolą powiatu mogłaby być koordynacja pewnych 
działań.  Przydomowe  oczyszczalnie  ścieków  są  ujęte  w  tym  programie.  Przepis  mówi  o  tym 
jednoznacznie  tak,  gdzie  jest  zbiorczy  system  kanalizacji,  gospodarstwo  czy  obywatel  jest 
zobowiązany podpiąć się. Polityka każdej gminy w jakiś sposób to rozwiąże. Jeśli to będzie pomysł 
szerszy to Narodowy Fundusz umożliwi składanie przez gminy wniosków o dotacje na przyłącza 
kanalizacyjne. Każdy obywatel ma obowiązek wybudować przyłącz, natomiast beneficjentem może 
być  gmina.  Gminy  znalazły  rozwiązanie  ale  wymagające  spisania  umów  cywilno-  prawnych. 
Muszą tworzyć różnego typu mechanizmy żeby skorzystać z  tych pieniędzy. Jest  to możliwość 
uzyskania dotacji do 45% oraz kredytu korzystnego na kolejne 45%. Przy realizacji tych dużych 
programów unijnych,  kiedy naraz wszyscy ludzie  muszą wybudować te  przyłącza,  to  wtedy ta 
pomoc jest bezcenna. Przyglądając się temu to okazuje się, że nie wiele gmin oferuje pomoc np. 
Rada Miasta Nowego Sącza podjęła uchwałę umożliwiającą dotowania na przyłącza kanalizacyjne 
do  2000  zł,  ale  z  jednoczesnym obowiązkiem  likwidacji  szamba.  Ile  jest  takich  ludzi,  którzy 
posiadają szambo z prawdziwego zdarzenia, czyli mają umowę  i rachunki za wywóz nieczystości, 
bo każdy mówi, że posiada szambo ale szambem nazywają zwykłe bloki zanikowe itp. Dlatego 
ważna  jest  tutaj  koordynacja,  natomiast  w przypadku inicjowania  jest  to  ustawowy obowiązek 
wójta, burmistrza, prezydenta.

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło  w  dalszej  cześci 
wypowiedzi poinformował,  iż miasto Nowy Sącz inicjuje to na terenie miasta  Nowego Sącza i 
prawo tego nie zabrania. Nadmienił, iż nie odważyłby się wychodzić z inicjatywą do wójta gminy 
Korzenna  i  proponować  jakieś  rozwiązanie.  Byłaby  to  ingerencja  w  kompetencje  wójta.  W 
przypadku kiedy gmina lub wójt zwrócą się o pomoc to w miarę możliwości ta pomoc zostanie 
udzielona,  jednak  nie  jesteśmy  w  obowiązku  inicjować  działania  z  zakresu  kanalizacji  czy 
wodociągu na terenie poszczególnych gmin.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Włodzimierz Oleksy poinformował, iż  trochę niepokojąca jest 
jedna sprawa dotycząca o źródła informacji na bazie których powstał ten materiał. To jest unikanie 
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poważnych problemów. Na przykładzie potoku Muszynianka według tego raportu rzeka ta niesie 
biologiczne zanieczyszczenia mimo tego jest w porządku, może ze składem chemicznym trochę 
poniżej normy. Okazuje się, że przeniesiono punkt poboru lokalizację w rejony gdzie przewiduje się 
lepszych wyników. Zniknęły miejsca poboru tam gdzie dotychczas były, czyli w miejscu ujścia 
potoku  Kryniczanki  do  Muszynianki,  następnie  ujścia  Muszynianki  do  Popradu.  Radny 
Włodzimierz  Oleksy  uważa,  że  jeżeli  mamy  tworzyć  program  ochrony  środowiska  to  należy 
zlikwidować ten problem, który istnieje. Dysponujemy wieloma opiniami na temat ochrony wód 
leczniczych,  w  przypadku  kiedy  wody  powierzchniowe  są  zanieczyszczone  naturalnie  wody 
lecznicze  również  mogą  ulec  zanieczyszczeniu.  Program  ten  powinien  zakładać  powrót  do 
wspólnego rozwiązywania problemów gospodarki wodno- ściekowej.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro  poinformował, iż problem dotyczący ścieków, 
zanieczyszczenia wody oraz powietrza  jest nie tylko problemem powiatu, ponieważ . Zdaniem 
radnego warto zastanowić się czy opracowując Program skupiamy się tylko na sobie, czy może też 
powinniśmy współpracować z  miastem Nowy Sącz.  Druga kwestia jaka powinna zostać poruszona 
to  przedsiębiorstwa,  według  radnego  może  powinniśmy  pójść  w  stronę  motywowania 
przedsiębiorców,  żeby  im  się  opłaciło  inwestować  w  ochronę  środowiska,  czy  ochronę 
bezpieczeństwa pracy, które są ze sobą powiązane. Osoba taka ponosi wyższe koszty, od osoby 
która nie inwestuje środków w ochronę środowiska. Radny jako przykład złego oddziaływania na 
środowisko podał  Zakopane, gdzie  ruch turystyczny spadł o 30% pomimo pięknej zimy. 

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło poinformował,  
iż zagadnienia  ochrony  środowiska  są  bardzo  szerokie  dlatego  ciężko  ująć  je  w  sposób 
skondensowany w jednym dokumencie.  Odnosząc się do wypowiedzi radnego Oleksego wyjaśnił, 
iż nie chodziło o pobór wody, ale o pobór próbek wody badających jakość wody. Pobór wody na 
ujściu  jest  czymś  innym.  Powinien  zostać  napisany  wniosek  
do  Wojewódzkiego  Inspektoratu  Ochrony  Środowiska  o  zmianę  miejsca  poboru  tej  wody  
z  uzasadnieniem.   Dyrektor  poinformował,  iż  zostanie  wystosowany  właśnie  taki  wniosek 
zawierający prośbę o zmianę miejsca  poboru wody. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Leśniak  zwrócił  uwagę  na  niepełny  wykaz  osuwisk 
wymienionych  w  Programie.  Nie  jest  uwzględnione  w  tym raporcie  osuwisko  z  miejscowości 
Krasne Potockie, które znajduje się przy drodze z Trzetrzewiny do Męciny.

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło odpowiedział,  
iż osuwiska, które ujęte są w tym raporcie, pochodzą z wykazu jaki prowadzi Starosta. Wynika to z 
ustawy, gdzie osobą odpowiedzialną za wykaz osuwisk i terenów zagrożonych osuwaniem się mas 
ziemnych jest  Starosta.  Zanim osuwisko trafi  do  bazy  musi  mieć  wcześniej  sporządzoną kartę 
osuwiska, czyli pełne opracowanie. Karta określa rozmiar głębokości poślizgu. Karta osuwiskowa 
jest  refundowana  przez  Wojewodę  i  były  sporządzone  na  wszystkich  osuwiskach  kolidujących
 z  infrastrukturą  (  budynkami,  drogami).  Wszystkie  takie  osuwiska są  zawarte  w tym wykazie 
znajdującym się w Programie. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Leśniak   zaproponował  aby  w  chwili  obecnej  może 
wprowadzić  aneks dot. ewentualnych miejsc  gdzie wystąpią osuwiska . 

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło odpowiedział, iż patrząc 
ogólnie  można  przyznać  rację.  Jednak  osoba  przeglądająca  taki  wykaz  musi  znać  zasięg  tego 
osuwiska. Nie wystarczy wpisać, że w danej miejscowości znajduje się osuwisko, bo nie spełnia się 
wymogów,  o  których  mówił  powyżej.  W  przypadku,  kiedy  na  dzień  dzisiejszy  nie  ma  tego 
osuwiska w tym wykazie to nic nie skutkuje, bo w momencie kiedy osuwisko uzyska tą kartę wtedy 
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będzie do tego spisu dopisane.

Dyrektor Wydziału Ochrony Środowiska Rolnictwa i Leśnictwa Jan Opiło powiadomił, iż w tym 
Programie  znajduje  się  wiele  działań  bezinwestycyjnych  np.  edukacja.  Program  jest  zbiorem 
działań, które musi wykonać obywatel gminy, powiatu, jednostki współpracujące typu inspekcja 
ochrony środowiska. Ustawodawca określił, że sposobem realizacji etyki ekologicznej państwa są 
m.in. takie programy jaki przyjmiemy na dzisiejszej  Sesji Rady. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Włodzimierz  Oleksy podziękował  Dyrektorowi  Ochrony 
Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa za  wystąpienie w sprawie zmiany poboru lokalizacji próbek 
wody do określenia  jej  czystości.  Radny zwrócił  się  z   pytaniem dotyczącym zanieczyszczenia 
powietrza.  W  przypadku  pyłu  PM10,  przekroczenia  są  znaczne  w  przypadku  gmin  Grybów, 
Muszyna, Piwniczna, Stary Sącz. Niepokojący jest proces zanikania punktów poboru, mimo dużych 
przekroczeń.  Punkty  monitoringu  z  dnia  30  grudnia  2010  roku,  dotyczących  poboru  pomiaru 
zanieczyszczenia pyłu miały ulec likwidacji z uwagi na brak wskazań do prowadzenia pomiaru. 
Radny zapytał czy one uległy likwidacji? Kolejne roczne oceny jakości powietrza będą opracowane 
w oparciu o wyniki pomiaru z punktów położonych z terenów poza powiatem nowosądeckim. Czy 
próbki  pobierane  z  Krakowa,  Preszowa  na  terenie  Słowacji  i  będą  odzwierciedlały  sytuację  w 
naszym regionie. To jest kolejny wniosek aby jeżeli są przekroczenia w pyle to żeby pozostały te 
elementy  miejsca  badania,  a  są  one  w  Krynicy,  Muszynie  i  Starym  Sączu.  Niepokojące  jest 
sformułowanie, że Program zakłada nasilenie kontroli służb miejskich bądź gminnych w okresie 
grzewczym w przypadku mieszkań o indywidualnym systemie grzewczym. Radny zaznaczył, że 
trzeba mieć na uwadze na czym by te kontrole polegały i jakie byłyby wyglądały sankcje. Miasta 
mają o tyle lepszą sytuacje, że posiadają kotłownie zbiorcze natomiast na wsi ludzie muszą radzić 
sobie w inny sposób. Radny zgłosił również wniosek aby wyłączyć poszukiwanie gazu łupkowego. 

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło zgodził  się  z 
przedmówcą,  że  oczywiście  istnieje  problem z  przekroczeniem  jakości  powietrza,  natomiast  z 
drugiej  strony  nasuwa  się  wątpliwość  odnośnie  kontroli.  Kontrole  dotyczą  głównie  spalania 
odpadów,  czyli  tzw.  niskie  emisje,  które  są  prowadzone  na  terenie  miasta  Nowego  Sącza.  W 
przypadku reszty są prowadzone działania edukacyjne na szeroką skalę. Wygląda na to, że edukacja 
ta jest nieskuteczna. Ludzie z różnych powodów w wielu przypadkach nie posiadają umów dot. 
odpadów komunalnych. Nie mają co z nimi zrobić dlatego spalają te śmieci w piecach.  Chcąc 
wprowadzić ograniczenie spalania śmieci powinno się obniżyć cenę gazu do celów grzewczych.

Przewodniczący  Rady  Powiatu  Wiesław  Basta  zapytał  czy  pan  radny  Oleksy  podtrzymuje 
wniosek, dot. wyłączenia gazu łupkowego na terenie Powiatu Nowosądeckiego. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Włodzimierz Oleksy poinformował, iż podtrzymuje wniosek.

Przewodniczący Rady Wiesława Basta ogłosił 10 min. przerwę w obradach. 

Po przerwie Przewodniczący Rady Wiesława Basta wznowił obrady. 

Starosta Nowosądecki Jan Golonka zabierając głos zaproponował aby dopisać do Programu zapis 
dot. wyłączenia prac nad wydobywaniem gazu łupkowego o czym mówił radny Oleksy.  Jeżeli rada 
się zgodzi  opinia powinna być negatywna w tym zakresie. Podobnie Rada wyraziła już opinię  się 
w sprawie, aby z zewnątrz na teren powiatu nie przewozić śmieci czy niebezpiecznych odpadów, 
które tutaj są utylizowane. Uzasadnieniem takich opinii powinno być to, że Sądecczyzna powinna 
się   rozwijać  jako  teren  turystyczny.  Powiat  jest  przeciwny  wydobywaniu  gazu  łupkowego, 
chociażby  dlatego,  że  zmieni  się  charakter  całego  środowiska.  Występuje  również  duże 
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prawdopodobieństwo,  że  zaszkodzi  to  wodom  mineralnym.  Takie  stanowisko  powinno  zostać 
wystosowane.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Włodzimierz Oleksy  poinformował,  iż  wystąpienie  Starosty 
znajduje wyjście z sytuacji i uważa, iż nie należy burzyć całego Programu. Taki zapis może być 
zgłoszony np.   w formie apelu lub jako załącznik do Programu. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba  uważa,  iż wystarczy wpisać do omawianego 
Programu, uwagi pana Oleksego i przegłosować z tym zapisem w całości.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Edward  Ciągło  zaznaczył,  iż  nie  można  poprawić 
zaopiniowanego  dokumentu.  Poprawki  można  załączyć  w  formie  apelu,  aby  nie  został 
zakwestionowany.

Przewodniczący Rady Wiesław Basta zaproponował aby zakończyć dyskusję i wystosować apel. 
Uchwała zostanie podjęta z takim programem jaki został przedstawiony.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Świgut  zaznaczył,  iż  wniosek  odnosi  się  do  trybu 
opracowania tego projektu. Nie został przedstawiony Radzie wcześniej dlatego teraz radni zgłaszają 
uwagi przed zatwierdzeniem projektu. Projekt powinien być wzięty pod dyskusje na posiedzeniu 
Rady, lub rozesłany każdemu radnemu aby mógł zgłosić uwagi, dopiero po tym powinno oddać się 
do opiniowania wymaganych instytucji.

Dyrektor  Wydziału  Ochrony  Środowiska  Rolnictwa  i  Leśnictwa  Jan  Opiło poinformował,  
iż Ustawa zakłada, że projekt programu opracowuje Zarząd. Projekt ten został poddany konsultacji 
społecznej,  jak  również  na   warsztatach  w  których  brali  udział  radni.  W ubiegłym  roku  byli 
zaproszeni przedstawiciele wszystkich gmin i organizacji ekologicznych, gdzie zgłoszono szereg 
wniosków i uwag które w tym Programie zostały uwzględnione. Następnie zgodnie z procedurą 
wynikającą z ustawy o dostępie do informacji publicznej został opublikowany  Program w całości 
na  stronie  internetowej  starostwa  i  w  biuletynie  informacji  publicznej,  na  tablicach  ogłoszeń.. 
Dyrektor  uważa,  iż  w  chwili  obecnej  nie  powinno  być  dyskusji  na  temat  szczegółów  zmian 
ponieważ to nie jest ten etap. Dzisiaj  jest ostateczna decyzja nad tym projektu, który przeszedł 
wszystkie procedury.

Starosta  Nowosądecki  Jan Golonka zgłosił  aby dopisać  do przedstawionego Programu  do 
punktu na str. 61 z kierunkami działań do 2019 r. znajdują się punkty 1,2,3 i w pkt.4  „Kontynuacja 
badań genealogicznych w poszukiwanie nowych kopalin zwłaszcza surowców mogących stanowić 
element rozwoju gospodarczego powiatu” dopisuje się  z wyłączeniem tych, które mogą zagrażać 
wodom leczniczym i mineralnym (np. poszukiwania ropy naftowej i gazu łupkowego). 
W przypadku przyjęcia autopoprawki, można będzie wraz z nią głosować nad uchwałą.
 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał pod głosowanie wniosek 
do  projektu  w/w  uchwały  dotyczący  dopisania  w  rozdziale  3.4.5  Gospodarowanie  zasobami 
geologicznymi w pkt. Racjonalne gospodarowanie i ochrona złóż zasobów mineralnych.
Kierunki działań do 2019 pkt. 4 otrzymującego brzmienie:  „Kontynuacja badań geologicznych  
i poszukiwanie nowych złóż kopalin, zwłaszcza surowców, mogących stanowić element rozwoju 
gospodarczego  powiatu,  z  wyłączeniem  tych,  które  mogą  zagrażać  wodom  leczniczym  
i mineralnym (np. poszukiwania ropy naftowej i gazu łupkowego)”.

Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 
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W wyniku głosowania otrzymano:
20 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Wniosek został przyjęty i stanowi załącznik do protokołu. 

Przewodniczący  Komisji Ochrony Środowiska, Rolnictwa i Leśnictwa Pana Antoniego Koszyka 
przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 21
W wyniku głosowania otrzymano:
20 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  139/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie „Programu ochrony środowiska dla Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012 – 2015  
z perspektywą do roku 2019”,  została podjęta. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 8
Przyjęcie  sprawozdania  z  działalności  wspólnej  Komisji  Bezpieczeństwa  i  Porządku  
dla Miasta Nowego Sącza i Powiatu Nowosądeckiego za 2011 rok.

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 9.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie uchwalenia „Powiatowego programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla 
Miasta Nowego Sącza oraz Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012-2014”.

p.o Z-cy Dyrektora Wydziału Spraw Społecznych Dorota Dobrowolska przedstawiła projekt uchwały 
Rady  Powiatu  Nowosądeckiego w  sprawie  uchwalenia  „Powiatowego  programu  zapobiegania 
przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta Nowego Sącza 
oraz Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012-2014”. Zgodnie z art. 38a ust. 3 i 4 ustawy o samorządzie 
powiatowym Prezydent Miasta Nowego Sącza i Starosta Nowosądecki w dniu 28 lipca 2003 roku zawarli 
Porozumienie o utworzeniu Wspólnej Komisji Bezpieczeństwa Obywateli i Porządku Publicznego dla 
Miasta Nowego Sącza i Powiatu Nowosądeckiego. Komisja działając na podstawie art. 38 a ust. 1 i ust. 
2 pkt 3 ustawy o samorządzie powiatowym, Komisja przygotowała projekt „ Powiatowego Programu 
zapobiegania przestępczości oraz ochrony bezpieczeństwa obywateli i porządku publicznego dla Miasta 
Nowego Sącza oraz Powiatu Nowosądeckiego na lata 2012-2014”, który realizowany będzie według 
właściwości  przez  Prezydenta  Miasta  i Starostę  Nowosądeckiego.  Zgodnie  z art.12  pkt  9b  ustawy 
o samorządzie  powiatowym,  uchwalanie  powiatowego  programu  zapobiegania  przestępczości  oraz 
ochrony  bezpieczeństwa  obywateli  i porządku  publicznego,  należy  do  wyłącznej  właściwości  rady 
powiatu. 
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Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.
Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  140/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w  sprawie uchwalenia  „Powiatowego  programu  zapobiegania  przestępczości  oraz  ochrony 
bezpieczeństwa  obywateli  i  porządku  publicznego  dla  Miasta  Nowego  Sącza  oraz  Powiatu 
Nowosądeckiego na lata 2012-2014” została podjęta. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 10.
Sprawozdanie  z  realizacji  Programu  Współpracy  Powiatu  Nowosądeckiego  z  Organizacjami 
Pozarządowymi w 2011 roku. 

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag i  stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 11.
Sprawozdanie z wykonania zadań powiatu nowosądeckiego z zakresu ochrony zabytków i opieki 
nad zabytkami za 2011 rok.

Sprawozdanie zostało przyjęte bez uwag stanowi załącznik do niniejszego protokołu.

Ad. 12.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przyznania dotacji celowych na prace 
konserwatorskie,  restauratorskie lub roboty budowlane przy zabytkach wpisanych do rejestru 
zabytków położonych na obszarze Powiatu Nowosądeckiego.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przyznania  dotacji  celowych  na  prace  konserwatorskie, 
restauratorskie  lub  roboty  budowlane  przy  zabytkach wpisanych do  rejestru  zabytków położonych  
na obszarze Powiatu Nowosądeckiego.  Ustawa z dnia 23 lipca 2003 roku o ochronie zabytków i opieki nad 
zabytkami, umożliwia organom samorządowym udzielania dotacji celowej na ochronę zabytków. Rada Powiatu 
Nowosądeckiego ustaliła zasady i stworzyła możliwości uzyskania przez podmioty mające tytuł prawny do zabytku, 
wsparcia  finansowego  na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  i roboty  budowlane  przy  zabytku,  który  jest 
wpisany do rejestru zabytków. 

Wiceprzewodniczącego Komisji Kultury i Ochrony Dóbr Kultury Zbigniew Miłkowski przedstawił 
opinię Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
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Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  141/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w  sprawie przyznania  dotacji  celowych na  prace  konserwatorskie,  restauratorskie  lub  roboty 
budowlane  przy zabytkach  wpisanych do rejestru  zabytków położonych  na  obszarze  Powiatu 
Nowosądeckiego, została podjęta. Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 13.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przyjęcia rocznych sprawozdań z prac 
komisji  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  za  2011  rok  i  planów  pracy  komisji  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego na rok 2012. 
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta  przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego Zgodnie z § 26 pkt. 2 i pkt. 8 Statutu Powiatu Nowosądeckiego Komisje 
działają na podstawie uchwalonego przez siebie i przyjętego przez Radę rocznego planu pracy oraz 
wykonują  zadania  zlecone  przez  Radę  lub  Przewodniczącego  w  ramach  ich  kompetencji.  Na 
zakończenie roku Komisja sporządza sprawozdanie z realizacji planu pracy o swojej działalności i 
składa je na ręce Przewodniczącego do końca pierwszego kwartału roku następnego. Sprawozdanie 
jest przyjmowane przez Radę. Wobec powyższego podjęcie niniejszej uchwały jest uzasadnione. 

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
23 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  142/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przyjęcia rocznych sprawozdań z prac komisji Rady Powiatu Nowosądeckiego za 2011 
rok i planów pracy komisji Rady Powiatu Nowosądeckiego na rok 2012, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 14.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przystąpienia  Powiatu 
Nowosądeckiego  do  projektu:  „Powiat  Nowosądecki  przyjazny  pracownikom” realizowanego  
w  ramach  Programu  Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Priorytet  I  Zatrudnienie  i  integracja 
społeczna, Działanie 1.3 Ogólnopolskie programy integracji i aktywności zawodowej, Poddziałanie 
1.3.2 Projekty na rzecz promocji równych szans kobiet i mężczyzn oraz godzenia życia zawodowego 
i rodzinnego.

Dyrektor Powiatowego Centrum Funduszy Europejskich Monika Bochenek  przedstawiła projekt 
uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego do projektu: 
„Powiat  Nowosądecki  przyjazny  pracownikom”  realizowanego  w  ramach  Programu  Operacyjnego 
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Kapitał Ludzki, Priorytet I Zatrudnienie i integracja społeczna, Działanie 1.3 Ogólnopolskie programy 
integracji i aktywności zawodowej, Poddziałanie 1.3.2 Projekty na rzecz promocji równych szans kobiet 
i mężczyzn oraz godzenia życia zawodowego i rodzinnego. Projekt pod nazwą „Powiat Nowosądecki 
przyjazny pracownikom” realizowany będzie w okresie od 1 czerwca 2012 r. do 31 sierpnia 2014 r. Celem 
projektu jest godzenie życia zawodowego i rodzinnego pracowników jednostek organizacyjnych powiatu, 
powracających  do  pracy  po  urlopie  związanych  z  urodzeniem  i  opieką  nad  dzieckiem  –  poprzez 
utworzenie przyzakładowego punktu przedszkolnego dla 15 dzieci w wieku 3-5 lat. Wartość projektu 
wynosi: 1 104 506,00 zł. Projekt jest w całości finansowany z budżetu środków europejskich i środków 
budżetu państwa. Powiat nie wnosi wkładu własnego do projektu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Świgut poruszył kwestię funkcjonowania przedszkoli po 
okresie finansowania z projektów unijnych. Radny poprosił o wyjaśnienie czy koszty utrzymania 
będzie wówczas ponosiło Starostwo Powiatowe. 
Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  Monika  Bochenek poinformowała,  
iż w wytycznych do projektu nie jest zaznaczone, aby po zakończeniu projektu czyli dwóch latach, 
nadal to przedszkole ma  funkcjonować. W przypadku innych konkursów, będzie składany wniosek 
o dalsze utrzymanie.
Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef Świgut ma wątpliwości, co do dalszego funkcjonowania. 
czy zostały oszacowane koszty ewentualnego finansowania tych placówek z budżetu powiatu.

Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  Monika  Bochenek  odpowiedziała,  
iż koszty były szacowane. Zakładając, że gmina Nawojowa wypłacałaby subwencję oświatową,  
z racji że na jej terenie znajduje się placówka. Pozostałe koszty ponosiłyby osoby zainteresowane 
np.  ze środków zakładowych funduszu świadczeń socjalnych.  Ustawa pozwala,  aby powiat  nie 
ponosił żadnych kosztów.

Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król- Mirek zapytała czy przedszkole, jakie ma powstać 
w Nawojowej, będzie przeznaczone dla dzieci pracowników Starostwa Powiatowego.

Dyrektor Powiatowego Centrum Funduszy Europejskich Monika Bochenek odpowiedziała, że dla 
dzieci pracowników jednostek organizacyjnych powiatu nowosądeckiego.

Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król- Mirek zapytała czy zajęcia dodatkowe są również 
przeznaczone dla dzieci pracowników jednostek organizacyjnych powiatu nowosądeckiego. 

Dyrektor Powiatowego Centrum Funduszy Europejskich Monika Bochenek potwierdziła.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Andrzej  Gancarz  zwrócił  się  do  Pani  Moniki  Bochenek,  
iż mówiła o możliwości utrzymana tego przedszkola z subwencji gminy Nawojowa.

Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  Monika  Bochenek  odpowiedziała,  
iż  może  powstać  konkretny  punkt  przedszkolny  jako  alternatywna  forma  wychowania 
przedszkolnego.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Andrzej  Gancarz  poinformował,  iż  na  dzień  dzisiejszy 
subwencja oświatowa nie przewiduje finansowania przedszkoli.

Radny Powiatu  Nowosądeckiego Zenon Szewczyk  nadmienił,  iż wydawać się  mogło,  że  ten 
program ma wesprzeć kobiety bezrobotne, które zrezygnowały z pracy ze względu na opiekowanie 
się dziećmi. Program ten miał umożliwić kobiecie podjęcie pracy. Na komisji przedstawiane było 

PROTOKÓŁ Nr 13/XIII/2012 10 lutego 2012 r. 17



coś innego.

Dyrektor  Powiatowego  Centrum  Funduszy  Europejskich  Monika  Bochenek poinformowała,  
iż działanie to w głównej mierze jest skierowane do osób pracujących.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Edward  Ciągło  poinformował,  iż jest  to  przygotowanie  
do standardów Unii Europejskiej. Przedszkola powinny liczyć 15 dzieci, gdzie koszt jednego będzie 
wynosić 3 tys. na miesiąc.

Przewodniczący Komisji  Polityki  Społecznej  Józef  Głód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
18 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
5 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  143/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przystąpienia Powiatu Nowosądeckiego do projektu: „Powiat Nowosądecki przyjazny 
pracownikom” realizowanego w ramach Programu Operacyjnego  Kapitał  Ludzki,  Priorytet  I 
Zatrudnienie i integracja społeczna, Działanie 1.3 Ogólnopolskie programy integracji i aktywności 
zawodowej, Poddziałanie 1.3.2 Projekty na rzecz promocji równych szans kobiet i mężczyzn oraz 
godzenia życia zawodowego i rodzinnego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 15.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  budżecie  Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 r. oraz zmian w Uchwale Budżetowej Powiatu Nowosądeckiego na 2012 
rok.

Skarbnik  Powiatu  Nowosądeckiego  Maria  Jękot  przedstawiła  projekt  uchwały  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego w zmian w budżecie Powiatu Nowosądeckiego na 2012 r. oraz zmian w Uchwale 
Budżetowej  Powiatu  Nowosądeckiego na  2012 rok  Dokonuje  się  zmniejszenia  dochodów o  kwotę 
397.923 zł i zwiększenia wydatków o kwotę 2.662.077 zł budżetu Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok. 
Ponadto  istnieje  potrzeba  uzupełnienia  wydatków budżetu  Powiatu,  w tym na  zadania  oświatowo-
edukacyjne,  głównie  na  wypłatę  jednorazowego  dodatku  uzupełniającego  dla  nauczycieli  oraz  na 
uruchomienie własnej Poradnii Psychologiczno-Pedagogicznej. W rezultacie w ramach rozdysponowania 
części wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym budżetu Powiatu za 
2011 rok, dokonuje się zwiększenia planowanych wydatków i zmniejszenia dochodów budżetu Powiatu 
Nowosądeckiego na 2012 r. o łączną kwotę 3.060.000 zł. Ponadto dokonuje się zmian planowanych 
dochodów i wydatków na 2012 rok na projekty współfinansowane  ze środków z Unii Europejskiej. W 
związku  ze  zwiększeniem planowanych  wydatków budżetowych  oraz  zmniejszeniem dochodów na 
projekty – budżet Powiatu zamykający się w Uchwale Budżetowej Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok 
nadwyżką w kwocie 1.143.336 zł – staje się obecnie budżetem deficytowym na kwotę 1.916.664 zł. 
Źródłem pokrycia powstałego deficytu są wolne środki pochodzące z nadwyżki środków za 2011 rok. 
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Dokonuje się zwiększenia przychodów budżetu Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok o kwotę 3.060.000 
zł – pochodzących z wolnych środków jako nadwyżki środków pieniężnych na rachunku bieżącym 
budżetu Powiatu za 2011 rok. Plan przychodów z tego źródła wyniesie obecnie 4.760.000 zł.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Marek Kwiatkowski  przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
23 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  144/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w  sprawie zmian  w  budżecie  Powiatu  Nowosądeckiego  na  2012  r.  oraz  zmian  w  Uchwale 
Budżetowej Powiatu Nowosądeckiego na 2012 rok, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 16.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozie 
finansowej Powiatu Nowosądeckiego.

Skarbnik  Powiatu  Nowosądeckiego  Maria  Jękot  przedstawiła  projekt  uchwały  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego  w  sprawie  zmian  w  wieloletniej  prognozie  finansowej  Powiatu  Nowosądeckiego. 
Konieczność dokonania zmian w Wieloletniej Prognozie Finansowej Powiatu w zakresie wydatków na 
przedsięwzięcia wynika z art. 232 ustawy o finansach publicznych.  W zakresie 11 projektów dokonuje się 
zwiększenia w 2012 roku planowanych kwot wydatków z nadwyżki środków za 2011 rok. Ponadto 
dokonuje się m.in. następujących zmian w wydatkach na projekty:

− w ramach projektu „Nowosądecka Akademia Samorządowa”- w 2012 r. przenosi się z wydatków 
bieżących do majątkowych kwotę 517.227 zł i zwiększa się również wydatki majątkowe w 2013 
r. o kwotę 623.089 zł,

− w ramach projektu „Lokalne inicjatywy na rzecz rozwoju regionalnego powiatu gorlickiego i 
nowosądeckiego” - zwiększa się w 2012 r. wydatki majątkowe o kwotę 552.098 zł,

− w ramach projektu „W stronę samodzielności i niezależności” - zmniejsza się ogólną wartość 
projektu o 230.550 zł w związku z oszczędnościami w trakcie realizacji.

Przewodniczący Komisji Budżetowej Marek Kwiatkowski  przedstawił opinię Komisji do projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 23
W wyniku głosowania otrzymano:
23 głosy – za,
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0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  145/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie zmian w wieloletniej prognozie finansowej Powiatu Nowosądeckiego, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 17.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum 
Ogólnokształcącego w Złockiem.
Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  likwidacji  Uzupełniającego  Liceum  Ogólnokształcącego  
w Złockiem. Uzupełniające Liceum Ogólnokształcące w Złockiem zostało utworzone dla absolwentów 
zasadniczej szkoły zawodowej, jednak ze względu na małą liczbę kandydatów nie rozpoczęło swojej 
działalności. Zgodnie z art. 7 ust. 2 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty 
oraz niektórych innych ustaw, likwiduje się ten typ szkół i z dniem 1 września 2012 roku nie rekrutuje się 
słuchaczy.  Małopolski  Kurator  Oświaty  wydał  pozytywną  opinię  o  likwidacji  tej  szkoły.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
20 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
2 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  146/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie likwidacji Uzupełniającego Liceum Ogólnokształcącego w Złockiem.,  została  podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 18.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian organizacyjnych w Zespole 
Szkół w Złockiem.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmian organizacyjnych w Zespole Szkół w Złockiem. Zasadnicza 
Szkoła  Zawodowa  w  Złockiem  nie  rekrutuje  młodzieży  od  kilku  lat,  co  związane  jest  z  niżem 
demograficznym  oraz  funkcjonowaniem  w  Złockiem  niepublicznej  szkoły  tego  samego  typu  dla 
młodocianych pracowników. Obecnie w Technikum w Złockiem uczy się 70 uczniów, którzy uczęszczają 
do klas: pierwszej, drugiej i czwartej. Pozostałe szkoły, które były w Zespole, zaprzestały kształcenia  
i dokonuje się ich likwidacji, dlatego istnieje konieczność rozwiązania Zespołu. Zespół Szkół w Złockiem 
funkcjonował  w budynku,  który  był  wynajmowany od  Urzędu Miasta  i  Gminy Muszyna.  Obecnie 
budynek ten został  sprzedany przez gminę Muszyna i  dlatego planuje się przeniesienie Technikum  
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do obiektu Liceum Ogólnokształcącego w Muszynie. Nauczyciele zatrudnieni w Technikum w Złockiem 
będą  mieli  zatrudnienie  w  przeniesionym  Technikum  zgodnie  z  zatwierdzonym  arkuszem 
organizacyjnym.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  147/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie zmian organizacyjnych w Zespole Szkół w Złockiem, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 19.
Podjęcie  uchwały Rady Powiatu  Nowosądeckiego w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni 
Psychologiczno - Pedagogicznych, dla których Powiat Nowosądecki jest organem prowadzącym.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno - Pedagogicznych, 
dla których Powiat Nowosądecki jest organem prowadzącym. W związku z przejęciem od Miasta Nowy 
Sącz realizacji zadań własnych powiatu z zakresu opieki psychologiczno-pedagogicznej dla dzieci i ich 
rodziców oraz nauczycieli szkół z terenu sześciu gmin Powiatu, planuje się utworzenie poradni, która 
realizowałaby te zadania. W tej sytuacji dla zapewnienia dobrej realizacji zadań Powiat dokonuje zmian 
systemu poradnictwa poprzez utworzenie Powiatowej Poradni Psychologiczno-Pedagogicznej w Nowym 
Sączu z trzema filiami tj. w Grybowie, Krynicy Zdroju i Starym Sączu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef  Świgut  zapytał  czy w projekcie  uchwały znajduje  się 
zapis o przeniesieniu filii powiatowej poradni.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak poinformował, iż Rada podejmuje 
zamiar  zmian  organizacyjnych,  w  momencie  utworzenia  poradni.  Zostanie  ona  utworzona  po 
ustaleniu  pewnych ram organizacyjnych,  które  zostaną  przedstawione  Radzie  Powiatu.  Zmiany 
organizacyjne polegałyby na utworzeniu nowej poradni. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Józef  Świgut  odpowiedział,  iż najpierw należałoby powołać 
poradnię, aby móc ją przenieść. Ściśle określony zamiar jest taki, iż powiatowa poradnia w Nowym 
Sączu ma siedzibę przy ul. Waryńskiego. 

Dyrektor  Wydziału  Edukacji,  Kultury  Sportu  Zbigniew  Czepelak  poinformował,  
iż na  przeprowadzenie  zmian  organizacyjnych  powinno  się  mieć  zgodę  Rady.  Przedstawia  to 
uchwała  o  zamiarze,  gdzie  Rada  decyduje  czy  będzie  to  wdrożone.  
 To umożliwi podjęcie działań, ponieważ nie mając zgody na zamiar trudno jest podjąć uchwałę o 
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utworzeniu. W świetle prawa oświatowego pewne procedury muszą zostać spełnione. 

Radna  Powiatu  Nowosądeckiego  Agata  Król-  Mirek  zapytała  o  przyszłość  pracowników 
zatrudnionych do tej pory w poradni. Czy osoby te znajdą zatrudnienie w nowej poradni.

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak odpowiedział, iż osoby, które  
są  zatrudnione  w  poradni  działającej  dla  powiatu,  znajdą  zatrudnienie  w  nowej  poradni.  
W przypadku spraw organizacyjnych sieci  poradniczych będą przewidziane pewne przesunięcia 
między filiami.  Osoby specjalizujące się w poradnictwie na terenie gmin obsługiwanych przez 
poradnie nowosądecką powinny znaleźć pracę w nowej placówce. Na dzień dzisiejszy trudno jest 
jednak  zaplanować  optymalne  obciążenie  pracowników  jakie  będzie  ujednolicone  dla  całego 
powiatu.  Po podjęciu uchwały kierunkowej jest zaplanowana współpraca z dyrektorami poradni 
nad stworzeniem nowej sieci rozłożenia logopedów, pedagogów, psychologów jak również osobami 
zajmującymi się specjalistycznymi badaniami.
 
Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba zapytał o miejsce w którym będzie utworzona 
poradnia. 

Dyrektor Wydziału Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak  poinformował, iż rozpoczęte  
są  decyzje  dotyczące  lokalizacji.  Budynek,  który  jest  wzięty  pod  uwagę  mieści  się  przy  
ul. Waryńskiego w Nowym Sączu.  Miejsce możliwe do zagospodarowania byłoby na parterze z 
osobnym wejściem.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk  powiadomił, iż ma te same wątpliwości jak 
Radny Józef Świgut. Zostały powołane placówki oświatowe, nowe szkoły, później były zespoły 
jednak nigdy nie  została  podjęta  uchwała  o  zamiarze  utworzenia  szkoły.  Zamiast  tego  szkoła  
ta została utworzona, która działała lub nie w zależności od naboru. Według Radnego teraz również 
przy tworzeniu poradni powinno się najpierw utworzyć a następnie przekazać do niej pracowników 
z obecnych oddziałów, którzy zostaną oddelegowani do oddziałów przyszłych. Radny poprosił  o 
wyjaśnienie, na czym polega cała ta procedura.

Dyrektor Wydziały Edukacji,  Kultury Sportu Zbigniew Czepelak poinformował,  iż na  chwilę 
obecną sporządzona jest uchwała o zamiarze przekształcenia w sieć poradni. Rada Powiatu ustala 
obwody,  którymi  zajmują  się  poradnie  psychologiczno-  pedagogiczne.  Jeżeli  mamy  zamiar 
przekształcenia to przekształcenia podlegają tej  samej procedurze co według ustawy o systemie 
oświaty jest likwidacja placówek. W związku z tym przy zamiarze przekształceń należy 6 miesięcy 
wcześniej  podjąć  uchwałę kierunkową.  W takim przypadku nie  jest  możliwa dyskusja  czy jest 
zamiar czy go nie ma. Poradnia zostanie utworzona 1 lipca br., natomiast od 1 września br. zostanie 
ona przekształcona, jednak wcześniej będzie to poprzedzone uchwałą na sesji. W przypadku jak nie 
dojdzie do tych przekształceń to poradnia powiatowa będzie się zajmować tylko gminami z terenów 
miasta Nowego Sącza i zostanie tak jak dotychczas. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Zenon Szewczyk  zapytał się jak należy rozumieć tytuł i treść 
uchwały. Czy należałoby rozumieć tą treść jako zamiar przekształcenia sieci poradni.

Dyrektor Wydziały Edukacji,  Kultury Sportu Zbigniew Czepelak wyjaśnił,  iż  dlatego  właśnie 
została  użyta  liczba  mnoga.  Jest  to  zamiar  przekształcenia  sieci  poradni  psychologiczno  – 
pedagogicznych, dla których powiat nowosądecki jest organem prowadzącym.

Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król- Mirek  poprosiła o wyjaśnienie, dlaczego miasto 
Nowy Sącz nie chce prowadzić tej poradni. Z informacji, jakie posiada radna wynika, że miasto 
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Nowy Sącz jednak chciałoby prowadzić tą poradnie.
Radna Powiatu Nowosądeckiego Agata Król- Mirek  poprosiła o wyjaśnienie o oszczędności  
z tytułu przekształcenia tej poradni.

Dyrektor  Wydziały  Edukacji,  Kultury  Sportu  Zbigniew  Czepelak  odpowiedział,  iż założenia 
szacują,  że  przy  utrzymaniu  standardu  jaki  posiada  poradnia w Starym Sączu  to  oszczędność 
mogłaby być nawet 200 tyś zł rocznie na samej obsłudze. Na razie trudno jest określić, ponieważ 
Powiat  będzie  posiadał  całą  sieć  poradni,  która  przełoży  się  na  większą  efektywność. 
Przystępujemy  do  projektu  systemowego,  przy  którym  również  byłby  kontakt  ze  szkołami. 
Dyrektor  poinformował,  iż  po  roku  2015  ma  zmienić  się  system  finansowania  poradni 
psychologiczno-  pedagogicznej.  W  przypadku  nie  stworzenia  nowego  systemu  wsparcia  oraz 
kontaktu ze szkołami na terenie powiatu nowosądeckiego może wystąpić problem w roku 2015 z 
finansowaniem tego typu działalności.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Świgut  zapytał,  czy  w  takim  układzie  należy  
się spodziewać, że na gorsze zmieni się sposób finansowania.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak odpowiedział, iż zakłada się,  
że  poradnie  psychologiczno  -  pedagogiczne  będą  finansowane  według  sieci  współpracy  
ze  szkołami.  W przypadku  występowania  z  tym  projektem  systemowym  przy  dużej  poradni  
z jednym systemem zarządzania łatwiej będzie ona mogła wejść na rynek. Korzystając przy tym ze 
środków unijnych,  które  są  w 100% bez  udziału  finansowego powiatu,  umożliwi  to   podjęcie 
współpracy poradni ze wszystkimi szkołami podstawowymi, gimnazjalnymi i ponadgimnazjalnymi 
na terenie powiatu nowosądeckiego.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Stanisław Mrzygłód powiadomił, iż problemy, które do tej pory 
były omawiane, wcześniej zostały już szeroko omawiane na posiedzeniu Komisji Edukacji.

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
21 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  148/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie zamiaru przekształcenia Poradni Psychologiczno - Pedagogicznych, dla których Powiat 
Nowosądecki jest organem prowadzącym została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 20.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej  w  Zespole  Szkół  Ponadgimnazjalnych  im.  Władysława  Stanisława  Reymonta  
w Tęgoborzy.
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Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  przekształcenia  zasadniczej  szkoły  zawodowej  
w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Władysława Stanisława Reymonta w Tęgoborzy.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba wystąpił z upoważnienia Klubu Radnych Prawa 
i  Sprawiedliwości,  informując,  że  pomimo  rozumianych  intencji  ustawodawcy  dotyczących 
przekształcenia  szkół  nie  jest  możliwe  zgodzenie  się  na  narzucone  kryteria  ustawowe.  Klubu 
Radnych Prawa i  Sprawiedliwości  rozumie,  że  jest  ustawa,  która  obliguje,  i  trzeba  się  do niej 
dostosować  w  kontekście  powiatu  nowosądeckiego.  Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Antoni 
Poręba  poinformował,  że zostało  przesłane  do  posła  Mariana  Cyconia  wystąpienie,  w którym 
zostały zawarte wątpliwości dotyczące poruszanych zagadnień dotyczących przekształcenia szkół. 
Radny poinformował, iż Klubu Radnych Prawa i Sprawiedliwości zagłosuje przeciwko uchwałom 
Rady Powiatu Nowosądeckiego dot.  edukacji,  ze  względu na działania  ustawodawcy,  ponieważ 
najpierw wprowadza się coś, bez brania za to odpowiedzialności.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak odpowiedział,  iż odniosłoby  
to pozytywne skutki.  Uczeń zostaje rok dłużej w szkołach powiatowych. Należy jednak realnie 
spojrzeć na problem, dotyczący wyboru przez młodzież szkoły zawodowej. W przypadku 3 letniego 
cyklu nauczania dla wszystkich zawodów spowoduje to, iż część osób będzie starało się wybrać 
inne zawody np. technikum. Pan Starosta poruszał już tą kwestie. Powinno się nawiązać dyskusję, 
jakie  mogą  wystąpić  problemy,  jeżeli  młodzież  będzie  związana  reformą  o  szkolnictwie 
zawodowym. Obecnie młody człowiek w ciągu 3 lat  zyskuje jedną kwalifikację,  kolejne może 
zdobyć formalnie jedynie poza szkołą. Odnosząc się do aspektu finansowego nie będzie zagrożenia, 
gdyż subwencja pozostanie, jeżeli będzie się ten sam poziom naboru utrzymywał.
Odnosząc  się  do  wypowiedzi  Radnego  Antoniego  Poręby  Dyrektor  zgodził  się,  iż  można 
dyskutować i nie zgadzać się z decyzją ministerstwa. Należy jednak zwrócić uwagę, że nie podjęcie 
tej uchwały spowoduje, że np. zawód sprzedawca może nie być realizowany od 1 września.
Samorząd nie może negować postanowień ustawodawcy, który ustalił, że pewne zawody muszą być 
trzy letnie.  Dlatego samorządy muszą się  dostosować podejmując stosowne uchwały.  W innym 
przypadku nie będzie mowy o naborze do tych szkół w tych zawodach gdzie wymagane są trzy lata 
kształcenia. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Jan  Dziedzina  zgodził  się  z  wypowiedzią  Dyrektora  Zbigniewa 
Czepelaka,  dodając  iż  nie  możemy  zamknąć  szkolnej  oferty  edukacyjnej.  Być  może  to,  co 
zaproponował ustawodawca jest mniej lub bardziej logiczne, nie możemy tego negować. Szkoły, 
aby mogły rekrutować muszą wystąpić z ofertą edukacyjną do gimnazjów, a Rada Powiatu nie 
może tego blokować. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Zenon  Szewczyk poinformował,  iż  Klub  Radnych  Prawa  
i Sprawiedliwości nie próbuje blokować przekształceń tych szkół. Uchwała ta na pewno zostanie 
podjęta.  Natomiast  Klub  Radnych  Prawa  i  Sprawiedliwości  wyraża  sprzeciw  wobec 
nieprzemyślanych uchwał, które się podejmuje. Radny zaznaczył, iż w przypadku, gdy uczniowie 
mają  do  wyboru  trzy  lata  szkoły  zawodowej  a  czteroletnie  technikum,  wybiorą  technikum,  
a szkoły zawodowe będą puste.

Wiceprzewodniczący  Rady  Jan  Dziedzina  poinformował,  iż  wszyscy  zdają  sobie  sprawę  
z  powagi  sytuacji.  Większość  chciałaby,  aby  nie  było  takiej  sytuacji  o  wydłużeniu  nauczania  
w szkołach zawodowych.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Stanisław Mrzygłód nie wyobraża sobie takiej sytuacji, gdzie 
połowa Radnych zagłosuje przeciw, a uczniowie klas trzecich gimnazjum nie będą mieli szkół, do 
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których będą mogli składać podania.

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Edward  Ciągło  uważa,  że Radni  też  nie  mają  wyboru.  
Z perspektywy ucznia system nauczania zostanie wydłużony. Dlatego część tych osób nie będzie 
zasilać bezrobotnych. Drugą stroną takiej sytuacji jest zahamowanie odpływu liczby nauczycieli, 
niektóre etaty zostaną zaoszczędzone.

Wiceprzewodniczący Rady Jan Dziedzina uważa, iż patrząc na nowy typ kształcenia to efekt 
będzie odwrotny - nauczyciele będą odchodzić na jeszcze większą skalę.

Starosta  Nowosądecki  Jan  Golonka  twierdzi,  iż Rada  nie  powinna  karać  uczniów  za  brak 
rozsądku ministerstwa. Zostanie przygotowane konkretne stanowisko o oświacie na następną sesje. 
Takie stanowisko będzie można wysłać następnie do ministra. 

Wiceprzewodniczący  Rady  Jan  Dziedzina poinformował,  iż  obecnie  sytuacja  wygląda  tak,  
że uczeń wybierający się do szkoły średniej maturalnej nie wie, jaką będzie zdawał maturę. W 2015 
roku będzie obowiązywać nowa matura. Na dzień dzisiejszy nie jest określone jak ta matura będzie 
wyglądać.

Radna Powiatu  Nowosądeckiego  Agata  Król-  Mirek zauważyła,  że  jako  czynny  nauczyciel, 
otrzymuje  liczne  propozycje  z  ministerstwa  edukacji,  które  później  należy  przełożyć  na  realia 
szkoły. W tym momencie nie mamy wyjścia i nie możemy działać wbrew prawu. Niestety uchwały 
te  muszą  zostać  wprowadzone  w  życie,  pomimo  że  często  się  nie  sprawdzają  w  codziennym 
funkcjonowaniu placówek oświatowych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
8 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  149/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. 
Władysława Stanisława Reymonta w Tęgoborzy., została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 21.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Zawodowych im. Stanisława Staszica w Grybowie.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie  przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół 
Zawodowych im. Stanisława Staszica w Grybowie. Zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 
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r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 1206) organy 
prowadzące  z dniem  01  września  2012  roku  mają  obowiązek  przekształcenia  dotychczasowych 
zasadniczych szkół zawodowych o okresie nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie zasadnicze szkoły 
zawodowe. Zgodnie z art. 1, ust. 1, pkt 6 ukończenie tego typu szkoły ponadgimnazjalnej daje możliwość 
uzyskania dyplomu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających 
kwalifikacje  w danym  zawodzie,  a także  dalsze  kształcenie  począwszy  od  drugiej  klasy  liceum 
ogólnokształcącego dla dorosłych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
9 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  150/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w  sprawie przekształcenia  zasadniczej  szkoły  zawodowej  w  Zespole  Szkół  Zawodowych  im. 
Stanisława Staszica w Grybowie, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 22.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych w Starym Sączu. Zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie 
ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 1206) organy prowadzące 
z dniem 01 września 2012 roku mają obowiązek przekształcenia dotychczasowych zasadniczych szkół 
zawodowych o okresie nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie zasadnicze szkoły zawodowe. Zgodnie 
z art. 1, ust. 1, pkt 6 ukończenie tego typu szkoły ponadgimnazjalnej daje możliwość uzyskania dyplomu 
potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających kwalifikacje w danym 
zawodzie,  a także  dalsze  kształcenie  począwszy  od  drugiej  klasy  liceum  ogólnokształcącego  dla 
dorosłych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
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8 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  151/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych  
w Starym Sączu., została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 23.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Jana Pawła II w Krynicy Zdroju.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych im. Jana Pawła II  w Krynicy Zdroju.  Zgodnie z art.  8 ust.  2 ustawy z dnia 19 
sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 
1206)  organy  prowadzące  z dniem  01  września  2012  roku  mają  obowiązek  przekształcenia 
dotychczasowych zasadniczych szkół zawodowych o okresie nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie 
zasadnicze  szkoły  zawodowe.  Zgodnie  z art.  1,  ust.  1,  pkt  6 ukończenie  tego  typu  szkoły 
ponadgimnazjalnej  daje  możliwość  uzyskania  dyplomu potwierdzającego kwalifikacje  zawodowe po 
zdaniu  egzaminów  potwierdzających  kwalifikacje  w danym  zawodzie,  a także  dalsze  kształcenie 
począwszy od drugiej klasy liceum ogólnokształcącego dla dorosłych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
9 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  152/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. 
Jana Pawła II w Krynicy Zdroju, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 24.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół im. Św. Kingi w Łącku.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół im. 
Św. Kingi w Łącku. Zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie 
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oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 1206) organy prowadzące z dniem 01 września 
2012 roku mają obowiązek przekształcenia dotychczasowych zasadniczych szkół zawodowych o okresie 
nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie zasadnicze szkoły zawodowe. Zgodnie z art. 1, ust. 1, pkt 
6 ukończenie tego typu szkoły ponadgimnazjalnej daje możliwość uzyskania dyplomu potwierdzającego 
kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających kwalifikacje w danym zawodzie, a także 
dalsze kształcenie począwszy od drugiej klasy liceum ogólnokształcącego dla dorosłych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
8 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  153/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół im. Św. Kingi w Łącku, 
została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 25.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. Wincentego Witosa w Nawojowej.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół 
Ponadgimnazjalnych  im.  Wincentego  Witosa  w  Nawojowej.  Zgodnie  z art.  8 ust.  2 ustawy  z dnia  
19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 
1206)  organy  prowadzące  z dniem  01  września  2012  roku  mają  obowiązek  przekształcenia 
dotychczasowych zasadniczych szkół zawodowych o okresie nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie 
zasadnicze  szkoły  zawodowe.  Zgodnie  z art.  1,  ust.  1,  pkt  6 ukończenie  tego  typu  szkoły 
ponadgimnazjalnej  daje  możliwość  uzyskania  dyplomu  potwierdzającego  kwalifikacje  zawodowe  
po zdaniu  egzaminów potwierdzających kwalifikacje  w danym zawodzie,  a także  dalsze  kształcenie 
począwszy od drugiej klasy liceum ogólnokształcącego dla dorosłych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
8 głosów – przeciw,
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1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  154/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół Ponadgimnazjalnych im. 
Wincentego Witosa w Nawojowej, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 26.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły 
zawodowej w Zespole Szkół Zawodowych im. Św. Kingi w Podegrodziu.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół 
Zawodowych im. Św. Kingi w Podegrodziu. Zgodnie z art. 8 ust. 2 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. 
o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw (Dz.U. nr 205, poz. 1206) organy 
prowadzące  z dniem  01  września  2012  roku  mają  obowiązek  przekształcenia  dotychczasowych 
zasadniczych szkół zawodowych o okresie nauczania krótszym niż 3 lata w trzyletnie zasadnicze szkoły 
zawodowe. Zgodnie z art. 1, ust. 1, pkt 6 ukończenie tego typu szkoły ponadgimnazjalnej daje możliwość 
uzyskania dyplomu potwierdzającego kwalifikacje zawodowe po zdaniu egzaminów potwierdzających 
kwalifikacje  w danym  zawodzie,  a także  dalsze  kształcenie  począwszy  od  drugiej  klasy  liceum 
ogólnokształcącego dla dorosłych. 

Przewodniczący  Komisji  Edukacji  Stanisław  Mrzygłód  przedstawił  opinię  Komisji  do  projektu 
uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
13 głosy – za,
8 głosów – przeciw,
1 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  155/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie przekształcenia zasadniczej szkoły zawodowej w Zespole Szkół Zawodowych im. Św. 
Kingi w Podegrodziu, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 27.
Podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego w sprawie  zamiaru likwidacji  szkół,  które  
nie prowadzą kształcenia.

Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak przedstawił projekt uchwały Rady 
Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zamiaru likwidacji szkół, które nie prowadzą kształcenia. Podjęcie 
działań w sprawie likwidacji szkół jest związane z zaprzestaniem od kilku lat rekrutacji do tych szkół 
i zakończeniem  kształcenia  w szkołach  przez  ostatnich  absolwentów.  Uzupełniające  Licea 
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Ogólnokształcące dla dorosłych zaprzestają działalności z dniem 1 września 2012 r. zgodnie z art. 7 ust. 
2 ustawy z dnia 19 sierpnia 2011 r. o zmianie ustawy o systemie oświaty oraz niektórych innych ustaw 
(Dz.U. nr 205, poz. 1206). Podjęte działania pozwolą na porządkowanie sieci szkół, dla których Powiat 
Nowosądecki jest organem prowadzącym. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Antoni Poręba zwracając się do obecnego na sali dziennikarza 
portalu „Sądeczanin”, prosił aby dyskusje poruszane na Sesji były przedstawione w sposób rzetelny 
z wyjaśnieniem dlaczego radni z Klubu Prawa i Sprawiedliwość głosują za podjęciem uchwały Rady 
Powiatu  Nowosądeckiego  w  sprawie  zamiaru  likwidacji  szkół,  które  
nie prowadzą kształcenia. 
Dyrektor Wydziały Edukacji, Kultury Sportu Zbigniew Czepelak uważa, iż w rzeczywistości pewne 
sprawy są wygaszane. Szkoła nie jest likwidowana lecz w  ustawie jest zapisane, że szkołę należy 
zlikwidować. 
Wiceprzewodniczący Komisji Jan Dziedzina podał jako przykład licea profilowane, które zostały 
kilka lat temu powołane do życia. Po kilku latach szkoły te zostały wykreślone decyzją ministra z 
ofert nauczania ponadgimnazjalnego. Szkoły powiatowe nie prowadziły naborów do tych szkół, 
jednak  nie  można  było  zlikwidować  tych  szkół,  ponieważ  uczniowie  jeszcze  uczyli  
się w drugich, trzecich klasach. Dlatego dzisiaj jest potrzeba podjęcia takiej uchwały. 

Dyrektor Wydziały Edukacji,  Kultury Sportu Zbigniew Czepelak  poinformował, iż w  szkołach 
wymienionych w omawianej uchwale nie prowadzi się już żadnych naborów. Procedury muszą zostać 
zachowane, dlatego zwrócono się już do kuratora i rodziców z informacją o zamknięciu tych szkół. Po 
tych działaniach uchwała będzie ostateczna.

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Komisji Edukacji Stanisław Mrzygłód przedstawił opinię 
Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  156/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie zamiaru likwidacji szkół, które nie prowadzą kształcenia została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 28.
Podjęcie uchwały Rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie uchylenia Uchwały nr 132/XI/2011 
Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie regulaminu określającego tryb 
postępowania o udzielenie dotacji związanych z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania 
oraz  kontroli  wykonywania  zleconego  zadania  oraz  Uchwały  52/IV/2011  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego z dnia 18 lutego 2011 r. w sprawie regulaminu określającego tryb postępowania 
o udzielenie dotacji związanych z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli 
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wykonywania zleconego zadania.

Dyrektor  Kancelarii  Powiatu  Andrzej  Zarych  przedstawił  projekt  uchwały  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego w sprawie uchylenia Uchwały nr 132/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 
16  grudnia  2011  r.  w  sprawie  regulaminu  określającego  tryb  postępowania  o  udzielenie  dotacji 
związanych z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego zadania oraz 
Uchwały 52/IV/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 lutego 2011 r. w sprawie regulaminu 
określającego tryb postępowania o udzielenie dotacji związanych z wykonywaniem zadań określonych 
ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposobu ich 
rozliczania  oraz  kontroli  wykonywania  zleconego  zadania.  Projekt  niniejszej  uchwały  ma  na  celu 
uchylenie Uchwały nr 132/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie 
regulaminu określającego tryb postępowania o udzielenie dotacji związanych z wykonywaniem zadań 
określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, 
sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego zadania oraz Uchwały nr 52/IV/2011 Rady 
Powiatu Nowosądeckiego z dnia 18 lutego 2011 r. w sprawie regulaminu określającego tryb postępowania 
o udzielenie dotacji związanych z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r. 
o działalności pożytku publicznego i wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania 
zleconego  zadania,  ponieważ  Regionalna  Izba  Obrachunkowa  zasadnie  zakwestionowała  istnienie 
kompetencji Rady Powiatu do uchwalenia w/w regulaminów, wskazując, że ustawa z dnia 24 kwietnia 
2003 r. o działalności pożytku publicznego i wolontariacie oraz rozporządzenia wydane na podstawie 
przepisu art. 19 tejże ustawy, w sposób szczegółowy normują zakres spraw, które Rada Powiatu uchylaną 
uchwałą chciałaby regulować.

Po zakończeniu dyskusji Przewodniczący Komisji Promocji Powiatu Współpracy z organizacjami 
pozarządowymi oraz współpracy międzynarodowej Adam Mazur  przedstawił  opinię Komisji  do 
projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  157/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie uchylenia Uchwały nr 132/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 
2011 r. w sprawie regulaminu określającego tryb postępowania o udzielenie dotacji związanych  
z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 24 kwietnia 2003 r.  o działalności pożytku 
publicznego i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego zadania 
oraz  Uchwały  52/IV/2011  Rady Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  18  lutego 2011  r.  w sprawie 
regulaminu określającego tryb postępowania o udzielenie dotacji  związanych z wykonywaniem 
zadań  określonych  ustawą  z  dnia  24  kwietnia  2003  r.  o  działalności  pożytku  publicznego  
i o wolontariacie, sposobu ich rozliczania oraz kontroli wykonywania zleconego zadania,  została 
podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.
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Ad. 29.
Podjęcie uchwały rady Powiatu Nowosądeckiego w sprawie zmiany Uchwały Nr 131/XI/2011 Rady 
Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r. w sprawie Programu Współpracy Powiatu 
Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na rok 2012. 

Dyrektor  Kancelarii  Powiatu  Andrzej  Zarych  przedstawił  projekt  uchwały  Rady  Powiatu 
Nowosądeckiego w sprawie zmiany Uchwały Nr 131/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia  
16  grudnia  2011  r.  w  sprawie  Programu  Współpracy  Powiatu  Nowosądeckiego  z  Organizacjami 
Pozarządowymi na rok 2012. Projekt niniejszej uchwały ma na celu zmianę treści niektórych postanowień 
Programu  Współpracy  Powiatu  Nowosądeckiego  z  Organizacjami  Pozarządowymi  na  rok  2012 
wprowadzonego Uchwałą Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 r,. przewidujących,  
że tryb postępowania o udzielenie dotacji związanych z wykonywaniem zadań określonych ustawą z dnia 
24 kwietnia 2003 r. o działalności pożytku publicznego i o wolontariacie, sposób ich rozliczania oraz 
kontroli  wykonywania  zleconego  zadania  regulowany  jest  regulaminem  uchwalanym  przez  Radę 
Powiatu. Tymczasem Regionalna Izba Obrachunkowa w Krakowie zasadnie zakwestionowała istnienie 
kompetencji Rady Powiatu do uchwalenia w/w regulaminu, wskazując, że ustawa o działalności pożytku 
publicznego  i  wolontariacie  oraz  wydane  na  jej  podstawie  rozporządzenia,  w  sposób  szczegółowy 
normują  zakres  spraw,  które  Rada  Powiatu  w  drodze  uchwały  chciałaby  regulować.  W związku  
z  powyższym  zmiana  treści  w/w  postanowień  Programu  Współpracy,  dotyczących  wspomnianego 
regulaminu jest konieczna i uzasadniona.

Przewodniczący  Komisji  Promocji  Powiatu  Współpracy z  organizacjami  pozarządowymi oraz 
współpracy międzynarodowej Adam Mazur przedstawił opinię Komisji do projektu uchwały.
Opinia Komisji jest pozytywna.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał projekt uchwały pod 
głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 22
W wyniku głosowania otrzymano:
22 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Uchwała  Nr  158/XIII/2012  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  z  dnia  10  lutego  2012  r.  
w sprawie zmiany Uchwały Nr 131/XI/2011 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 16 grudnia 2011 
r. w sprawie Programu Współpracy Powiatu Nowosądeckiego z Organizacjami Pozarządowymi na 
rok 2012, została podjęta. 
Uchwała stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 30.
Podjęcie apelu Nr 1/12 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 10 lutego 2012 r. w sprawie nakładów 
na leczenie stomatologiczne. 

Starosta Nowosądecki Jan Golonka przedstawił apel Nr 1/12 Rady Powiatu Nowosądeckiego z dnia 10 
lutego 2012 r. w sprawie nakładów na leczenie stomatologiczne.
Radny Powiatu Nowosądeckiego Antonii Poręba  zwrócił uwagę, iż na Komisji  Zdrowia były 
podejmowane jeszcze inne wnioski dotyczące ochrony zdrowia. 
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Wicestarosta  Nowosądecki  Mieczysław  Kiełbasa  poinformował,  iż w  trakcie  posiedzeń  Komisji 
Zdrowia  i  Uzdrowisk,  zostały  podjęte  cztery  wnioski.  Pierwszy  wniosek  dotyczył  wystąpienia  do 
Narodowego  Funduszu  Ochrony  Zdrowia  o  odpłatę  za  wykonania.  Drugi  wniosek  dotyczył 
ujednoliconego systemu opieki całodobowej. Trzeci ułatwienia dostępności do zawodu lekarza. Kształci 
się u nas bardzo wiele osób, pomimo tego jednak lekarzy w naszym rejonie w dalszym ciągu brakuje. 
Czwarty  dotyczy  stomatologii.  Wniosek  ten  traktowany  jest  jako  apel,  natomiast  pozostałe  zostaną 
przesłane do adresatów jako wniosek.

Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poddał apel pod głosowanie.
Liczba radnych Rady Powiatu Nowosądeckiego obecnych na sesji uprawnionych do głosowania: 21
W wyniku głosowania otrzymano:
21 głosy – za,
0 głosów – przeciw,
0 głos – wstrzymujący się.

Przewodniczący Rady Powiatu Wiesław Basta stwierdził, że w wyniku głosowania:

Apel  Nr 1/12  Rady Powiatu Nowosądeckiego z  dnia  10  lutego 2012 r.  w sprawie  nakładów  
na leczenie stomatologiczne został podjęty. 
Apel stanowi załącznik do protokołu.

Ad. 31.
Sprawy bieżące i wolne wnioski.
Przewodniczący Rady Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Basta poinformował o załączonym  
w materiałach sprawozdaniu z wysokości wynagrodzeń nauczycieli na poszczególnych stopniach 
awansu  zawodowego  w  szkołach  i  placówkach  oświatowych  prowadzonych  przez  Powiat 
Nowosądecki. 
Sprawozdanie stanowi załącznik do protokołu.

Radny Powiatu Nowosądeckiego Stanisław Mrzygłód  zwrócił się z prośbą w wsparcie Joanny 
Mosurek,  piętnastoletniej  dziewczynki,  która  10  września  2011  r.,  została  poszkodowana  
w wypadku. Potrzebna jest kosztowna, długa specjalistyczna rehabilitacja. 

Radny Powiatu Nowosądeckiego Wiesław Pióro jeszcze raz zwrócił uwagę na fakt dlaczego radni 
z  Klubu  Prawa  i  Sprawiedliwość  zagłosowali  przeciwko  uchwałom dot.  przekształcenia  szkół. 
Ponieważ intencją radnych było zwrócenie uwagi na błędy jakie są w ustawach oświatowych, a 
samorządy muszą zgodnie z tym aktami działać. Radny zaproponował, aby może wspólnie z innymi 
samorządami przeciwstawić się takiemu traktowaniu. W dalszej części wypowiedzi radny Wiesław 
Pióro zwrócił się z apelem do radnych, aby mieli szacunek do dokumentu, który został wspólnie 
ustalony tj. Statutu Powiatu Nowosądeckiego. Jeżeli w Statucie Powiatu Nowosądeckiego napisane 
jest, że radny ma obowiązek uczestniczyć w obradach sesji, to nie może być takiej sytuacji, że 25% 
radnych jest nieobecnych podczas posiedzenia pomimo podpisania listy obecności. 

Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Zenon  Szewczyk  poparł  wypowiedź  radnego  Radnego 
Wiesława Pióro dot. uchwał oświatowych. Radny Zenon Szewczyk aa nadzieję, że radny Stanisław 
Mrzygłód rozumie, na czym polega demokracja, oraz że nie wszyscy muszą głosować tak samo, 
mimo że myślą podobnie. 

Dyrektor Wydziału Kancelarii Powiatu Andrzej Zarych przedstawił wzór legitymacji radnego, 
którą każdy radny otrzyma. Dyrektor zwrócił się z prośba o dostarczenie zdjęć potrzebnych do 
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zamieszenia na legitymacji. 
Radny Powiatu  Nowosądeckiego  Józef  Świgut  zapytał,  czy  każdy radny  musi  posiadać  taką 
legitymację i w jakim celu miała by ona służyć.
Dyrektor Wydziału Kancelarii Powiatu Andrzej Zarych  poinformował, iż legitymacja nie jest 
obowiązkowa. 
Radny  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Pióro  zwrócił  uwagę,  iż  obowiązek  posiadania 
legitymacji wynika ze Statutu Powiatu Nowosądeckiego opracowanego przez Komisję Statutową i 
przyjętego przez Radę Powiatu. Radny Wiesław Pióro zaznaczył, że Radny jest znany w swoim 
własnym środowisku, jednak reprezentuje on powiat w różnych sytuacjach i miejscach, gdzie nie 
każdy może znać przedstawiciela powiatu. W starostwie również obowiązują identyfikatory, każdy 
klient wie, kto jest pracownikiem, tak samo powinno być z radnymi. W związku z powyższym 
według Radnego legitymacja jest konieczna.

Ad. 32.
Zamknięcie obrad.
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego  Wiesław  Basta,  wobec  wyczerpania 
wszystkich  punktów  Porządku  Obrad  XIII  Sesji  Rady  Powiatu  Nowosądeckiego,  ogłasza 
zamknięcie posiedzenia i dziękuje za udział w obradach Sesji.

 Przewodniczący
Rady Powiatu Nowosądeckiego

Wiesław BASTA

Protokołowała:
Monika Dziedzina
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